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C O M U N IC A T  
cu privire la încheierea 
lucrărilor sesiunii Comi
siei interguvernamentale 

româno-sovietice 
de colaborare economică

a

La întreprinderea poligrafică Sibiu

Şantierul a fost părăsit ?
Pentru a-şi comasa întreaga activi- 

laie intr-tiu singur sediu, întreprin
derea poligrafică Sibiu beneficiază în 
acest an dc fonduri de investiţii. In 
această etapă de dezvoltare, care, con- 
iorm. termenului planificat urmează 
*â- so încheie la 16 decembrie a.c., se 
va adăuga vechii (de faipt toc nouă) 
clădiri o hală compartimentată, o 
parte etajată şi o hală pentru staţia 
de plăci bimetal. Executantul acestei 
lucrări, care numai îa partea de con- 
strueţii-monta-j depăşesc 3,5 milioane 
Iei, este şantierul Media? al I.C.M.J. 
Sibiu.

Care este stadiul lucrărilor pe a- 
cest şantier? Este o întrebare îndrep
tăţită, mai ales că s-a scurs mai mult 
de jumătate din timpul afectat, con
form contractului, acestei lucrări.

înainte de a apela la cifre, trebuie 
arătat că oricine trece p i lingă în
treprinderea poligrafică poate consi
dera ca aici este un şantier părăsit. 
De luni de zile se pot vedea doar cîţi- 
va stâlpi de beton şi atât. în  rest, din 
■cind in cind mai poate fi auzită sta-

Majoritatca preţurilor do contracta
re şi primele acordate întreprinderilor 
agricole de stat, cooperativelor agri
cole dc producţie şi producătoriloe 
individuali creează condiţii mai bune 
pentru dezvoltarea într-un xitni mai 
intens a creşterii animalelor şi,_ în 
consecinţă, producerea unor cantităţi 
mai mari dc carne, lapte şi ouă şi 
«n judeţul nostru. Avem tvJ numai 
obligaţia, dar şi îndatorirea socială 
dc prim ordin sa folosim la maximum 
aceste condiţii pentru a  da un impuls 
hotărît ridicării nivelului activităţii 
în  sectorul creşterii animalelor, pen
tru a spori aportul nostru la mal bu
na aprovizionare a populaţiei cu pro
duse agroal'imentăns.

Analizînd unele aspecte .ale modului 
de obţinere a producţiei animaliere 
în judeţul nostru, observăm că sínt 
condiţii optime pentru creşterea con
tribuţiei agriculturii la_ realizările de 
ansamblu ale economici judeţului. în 
sectorul cooperatist al agriculturii, 
prin majorarea preţurilor de contrac
tare, prin stimularea interesului pro
ducătorilor de a livra animalei': la o 
greutate medic cit mai marc, se sa 
realiza pînâ la sfirşitul anului un ve
nit suplimentar de cca_ 7 362 000 lei 
numai din livrarea bovinelor şi por
cinelor contractate. în  _ sectorul  ̂ dc 
stat, din aceleaşi acţiuni se vor obţi
ne în plus venituri do cca 3 588 CCC 
lei, iar din sectorul gospodăriilor 
populaţiei —■ cca 3 602 000 Ici. Aceas
ta înseamnă că, numai prin îngrăşa- 
rea şi livrarea animalelor din speciile 
amintite, în judeţul_ nostru, sectorul 
zootehnic va beneficia de un vem* 
suplimentar; ante calcula* de ce*

ţia de betoane, care prepară beton dar 
nu pentru acest şantier, ci pentru cel 
dc la „7 Noiembrie“.

Dar să vedem ce spun cifrele. Pină 
în prezent, deci în 7 luni, s-au exe
cutat lucrări în valoare de 823 mii 
lei, sub 30 la sută din totalul lucrări
lor de construcţii montaj. Fazic, obiec
tivele au atins următoarele stadii: la 
staţia bimetal, care conform grafice
lor de execuţie stabilite de comun a- 
cord între beneficiar şi constructor 
(pentru care se pare că acest grafic nu 
arc nici o valoare) ar fi trebuit să 
fie gata la 30 iunie a.c., s,-a terminat 
scheletul de rezistenţă, s-au executat 
zidurile interioare, s-au început ten- 
cuieii-le şi se lucrează la instalaţiile de 
apă şi canal. $i aici mai este încă Su
ficient de lucru. La hala de fabricaţie 
au fost turnate doar fundaţiile şi s-au 
montat stilpii, iar partea etajată nici 
măcar nu s-a atacat.

Am încercat să aflam cauzele a- 
'cestui ritm, ce nu mai poate fi con
siderat nici de melc.

— Cauze sínt multe, ne spune ing. 
loan - Stănilă, şeful compartimentului

14 552 000 lei, ceea ce creează condi
ţii deosebite peiţtru dezvoltarea în 
continuare a sectorului, pentru conso
lidarea economică a unităţilor, pentru 
asigurarea unei baze furajere mai bu
ne, pentru modernizarea tehnologiilor 
de lucru. Toate aceste acţiuni se vor 
concretiza în  sporuri însemnate de 
producţii. Dg altfel, în perioada scur
tă ce a trecut de îa aplicarea preţu
rilor majorate la contractări am în
registrat unele fenomene îmbucu
rătoare. De exemplu, a crescut consi
derabil greutatea medie de livrare, ca 
urmare a  cointeresării material»: a
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dir. adj. al Direcţiei generale 
judeţene a  agriculturii

mecano-encrgetic al întreprinderii po
ligrafice, dar oricît! am căuta să le 
justificăm cu factori obiectivi, ele nu 
dovedesc decit o crasă lipsă de inte
res. Se justifică în primul rind prin 
faptul că execuţia a început destul 
de tirziu şi în timp de iarnă nu s-a 
putut crea front de lucru. Apoi în
tre  1—15 februarie lucrările au stag
nat, deoarece s-a făcut predarea de 
îa un şantier din Sibiu la cei din Me
diaş. _ Au urmat alte cauze — în 
principal lipsa de utilaje de construc
ţie. La început au lipsit utilaje!: de 
transport (ulterior s-a rezolvat, cu 5 
bascule de la Mediaş). Pentru un bul
dozer şi un cilindru compresor s-a 
aşteptat mai mult de o lună, apoi s-a 
rezolvat toată treaba în două zile. 
Dar cel mai mare necaz a fost provo
cat de lipsa macaralelor şi a unei ţe- 
morci pentru transportul şi montatul 
grinzilor la hala de fabricaţie. De 
trei luni aceste grinzi, care de fapt 
se află pe şantier, puteau fi montate,
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in activitatea de
/

sezon în agricultură

l..i cooperativa agricolă din Avrig 
se lucrează cu întreaga capacitate la 
recoltatul griului. „Comandamentul" 
unităţii se află în cîmp, în tarlaua 
de lingă fabrica dc sticlă. Activitatea 
estc_ temeinic organizată. Mecaniza
torii loan Lupu, Nicolac Rădoi, Ale
xandru Pally, ..Alexandru Dugheanu 
Ş( Petre Iagăru, cu_ 5 combine C.l şi 
C.3 se învîrtesc în jurul lanurilor, 
adunînd rodul spicelor. Tot aici îl 
găsim în plină activitate şi pe Ion 
Bordcanu, cu „Gloria".

—, Cit grîu s-a recoltat pină la 
această oră? — ne adresăm ing. Ilié 
Tărăşan, preşedintele unităţii, pe care 
îi întilnim lingă o combină.

— Avem recoltat griul dc pe 150
ha din 200. Tractoriştii lucrează bine. 
Realizăm o viteză zilnică de 40 ha. 
Acum este ora 13 şi avem deja în
scrise la realizări 20 ha. Cred că cel 
mai tirziu mîinc încheiem recoltatul 
griului po întreaga suprafaţă.

Aici, la Avrig, se acordă aceeaşi
atenţie şi celorlalte lucrări. Pe o su
prafaţă dc 60 ha paiele au fost ba
lotate. Tractoriştii loan Durdun şi 
Daniel Fuss, folosind la întreaga ca
pacitate presele, reuşesc să baloteze 
zilnic paiele de pe 20 hectare. In ritm 
intens se lucrează şi la transportul 
baloţilor. Pe lingă camioanele şi re
morcile unităţii, în această acţiune se 
află antrenate şi atelajele membrilor 
cooperatori. Şi pe măsură ce. se eli
berează terenul, tractoriştii continuă 
executarea arăturilor. Aceasta lucrare 
a fost realizată pe 35 ha.

Cooperatorii din Ruşi au sums re
colta de -grîu de pe 7 ha din 108, iar 
cea de orzoaica dc pe 60 din 155 ha. 
Practic aici recoltatul cerealelor pă
roase se află abia la început, cu toate 
că timpul este destul de înaintat. Uni
tatea dispune dc 7 combine C.l şi 
C.3 şi o combină „Gloria", care a 
fost primită, ce-i drept, abia în ziua 
dc 1 august. „Realizările“ la zi de
monstrează un fapt. întilnit de' alt
fel şi în alte unităţi, şi anume ran
damentul extrem da scăzut al unor 
combine. „Sínt foarte obosite“ — mo
tivează inginerul şef al unităţii Tan
erőd Vasiliu. Evident, nu sînt noi, 
dar cauza principala este alta. Abia 
acum în lan se materializează cali
tatea reparaţiilor executate înaintea 
începerii campaniei. Cu cele 8 com
bine s-a „reuşit“ să se recolteze în- 
ir-o zi întreagă griul şi orzoaica de 
pc.. .  15 ha.

Am remarcat aceleaşi deficienţe şî 
la cooperativa agricolă din Racoviţa.
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Instalaţia de aglomerare a concentratelor complexe de la I.M.M.N.
Copşa Mică

Putem şi trebuie să sporim 
considerabil aportul nostru la

dezvoltarea zootehniei, ia mai 
buna aprovizionare a populaţiei 

cu produse agroafimentare
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Post-scriptum 
la un remarcabil succes

Hărnicia sticlarilor de Ia „Vitro- 
metan“ a fost „prinsă* în prea multe 
superlative ca sa mal încerc şi : eu 
unul. Deşi, mărturisesc, ori de cite 
ori îmi abat paşii prin această uni
tate de prestigiu a industriei uşoare 
româneşti caut neliniştit să leg în  
memorie metaforele cele mai potrivi
te cu pulsul locurilor străbătute, cu 
rodnicia faptelor ce so clădesc aici, 
cu dăruirea oamenilor pe caic îi cu
nosc,.

De astă dată vizita mi-a fost pri
lejuită de un cu totul remarcabil 
succes pe care ziarul nostru l-a con
semnat laconic in urmă cu vreo două 
săptămîni: îndeplinirea planului anual 
in cea mai ti nară secţie a fabricii — 
cristalul. Să devansezi cu aproape 5 
luni nişte prevederi de plan, şi încă 
la sortimentul cel mai pretenţios, cu 
caracter de noutate absolută pc plan 
naţional, este- o performanţă, să re
cunoaştem, ce nu stă la îndemîna 
oricui şi care îşi merită c-u priso

sinţă superlativele •
Dar pină să ajung la explicaţia li

nei izbînzi am descoperit resorturile 
unei acţiuni extrem de interesante, 
care s-a înfiripat din pasiunea şi do
rinţa vie dc autodepăşirc ale cîtorva 
oameni din fabrică, cu implicaţii 
profunde -asupra bunului mers de as
tăzi şi de mîinc al unităţii medi:- 
şcnc. Despre ce este vorba?

Ideea principală s-ar putea exprima 
în  cîteva cuvinte: structura şi orien

tarea de aşa manieră a dezvoltării 
producţiei fabricii, incit să se creeze 
posibilitatea obţinerii unor modificări 
rapide de sortimente, î* raport cu 
cerinţele şi conjunctura pieţii. Adap
tabilitatea la piaţă, la consumator —•; 
atribut esenţial al oricărei unităţi 
producătoare de bunuri de larg con
sum, subliniat cu insistenţă de către 
conducerea noastră de partid, sc ma
terializează la „Vitrometan* prin crea
rea unor noi linii şi sectoare pentru 
fiecare serie nouă de produse a că
ror aderenţă la public a fost în prea
labil verificată. Ultimele noutăţi: o 
linie pentru produse din opal colo
rat (materialul a fost realizat în pre
mieră pe ţară de către specialiştii fa
brici; medieşenc, iar modelele prin 
colaborarea cu Institutul dc estetică 
industrială Bucureşti); se preconizează 
crearea unei linii în care se va rea
liza utilizarea aurului mat la deco
rarea produselor de sticlă (primele 
produse au şi fost aşezate în vitrina 
cu noutăţi a unităţii şi vă asigurăm, 
stimaţi cititori, că clc constituie un 
prilej dc veritabilă desfătare estetică); 
ca să nu mai vorbim de secţia cris
tal, care se integrează aceleiaşi con
cepţii organizatorice ce va permite 
in cel mai scurt timp fabricii nu mi
mai o amplă diversificare a gamei 
sortimentale, dar şi utilizarea supra-
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In perioada 31 lull;—3 august, au 
avut loc la Bucureşti lucrările celei 
dc-a Vl-a sesiuni a Comisiei intergu- 
vernamcntale româno-sovietice de co
laborare economică. Delegaţia româ
nă a fost conduşă de Gheorghe Ră- 
dulescu, vicepreşedinte a! Consiliului 
de Miniştri, preşedintele părţii româ
ne în Comisia interguvernamentală, iac 
delegaţia sovietică de M. A. L-jseciko, 
vicepreşedinte al Consiliului de Miniş
tri ai U.R.S.S., preşedintele părţii so
vietice în  Comisia interguvernamen
tală.

Făcînd bilanţul activităţii desfăşura
te de la precedenta sesiune, părţile au 
relevat că, în această perioadă, au a-, 
vut loc întâlniri de lucru ale repre
zentanţilor organelor centrai: de pla
nificare, dc comerţ exterior şi minis
terelor de ramură, la care s-au stabi
lii, măsuri -pentru finalizarea — prin 
convenţii sau contracte — a acţiuni
lor în  curs, s-au abordat noi acţiuni 
de colaborare economică, ,s-ău exami
nat probleme ale dezvoltării cooperă
rii şl specializării în producţie, precum 
şi noi posibilităţi privind lărgirea şi 
adâncirea în continuare a  colaborării 
şi livrărilor reciproce în diferite do
menii ale producţiei material':.

Comisia a constatat cu satisfacţie 
că s-au înregistrat importante rezul
tate in dezvoltarea şt diversificarea 
colaborării şi cooperării economice 
între cele două ţări în domeniile in
dustriei chimice, a prelucrării petro
lului şi petrochimiei, în  construcţiile 
dc maşini grele, energetice şi de 
transport, maşinilor unelte, agricole şi 
tractoare, siderurgiei, industriilor u- 
Atară şi alimentară. Astfel, au fost în 
cheiate o serie de acorduri şi contrac
te de colaborare şi cooperare pe o 
perioadă de lungă durată între Repu
blica Socialistă România şi Uniunea 
Sovietică, din care vor decurge impor
tante livrări reciproce. Acestea privesc 
participarea României la construirea 
fabricii de celuloză de la Ust-Ilim 
— Ü.R.S.S., livrarea din Uniunoa So
vietică de utilaje şi participarea eu 
asistenţă tehnică în construirea în 
România a unor importante obiective 
economice în domeniul industriilor 
chimică, metalurgică ş.a. De asemenea, 
aii fost- încheiate documentele cores
punzătoare privind colaborarea orga
nizaţiilor de -resort din cele două ţări

în elaborarea unor lucrări de proiec
tare privind construirea în România 
a unor obiective economice din do
meniul industriilor chimică, metalur
gică, construcţiilor de maşini şi altele.

Comisia a apreciat activitatea des
făşurata de unele ministere şi organe 
centrale din cele două ţări, care, prin 
elaborarea studiilor şi a  documentaţii
lor -necesare, au făcut posibil ca l-a 
actuala sesiune să se poată semna Con
venţia privind -realizarea î* România 
a unei uzine d': sodă caustică, clor 
şi produse clorura-te, precum şi Con
venţia -interministerială de lungă du
rată privind livrările reciproce a unor 
produse ale industriei prelucrării ţ i 
ţeiului şi petrochimice.

In timpul sesiunii, axi fose relevate 
lucrările desfăşurate pe linia colabo
rării tchnico-ştiinţificc. dintre cele 
dopa ţări," precum şi programele de 
colaborare convenire pc a»ul în curs 
în domeniul folosirii energiei atomice 
în scopuri paşnice, minelor, petrolu
lui şi geologiei, agriculturii, precum 
şi în domeniul ştiinţei şi tehnologiei.

Examinând activitatea desfăşurată 
de organele competente din cele două 
ţări în realizarea. Acordului* româno- 
sovietic privind construirea Nodului 
hidrotehnic Stînca-Costeşti de pe rîul 
Prut, comisia a adoptat în cursul lu
crărilor actualei sesiuni- statutul Co
misiei mixte constituit'-: î̂n scopul re
alizării acestui obiectiv comun şi a 
stabilit sarcini privind activitatea vii
toare: a. acestei comisii. -

S-a relevat, de asemenea, că dez
voltarea colaborării .şi cooperării, eco
nomice se reflectă -în creşterea con
tinuu ascendentă a schimburilor co
merciale reciproce. Astfel, volumul 
schimburilor de mărfuri realizat în 
3 972 a fost cu 12,5 la sută mai mare 
decîr realizării': anului 1971, iar, po
trivit protocolului comercial pe 1973, 
volumul schimburilor comerciale pe 
acest an va prezenta o creştere de 9 
la sută faţă de prevederile, anului 
1972. Creşterea schimburilor recipro
ce pe 1973 se prevede a avea loc, -în 
principal, pe seama sporirii cu peste 
20 la suta a livrărilor -reciproce de 
maşini şi utilaje.

Pe baza rezultatelor obţinute, pre
cum şi a schimbului de păreri efee-

(Continuare în pag. a IV-aj

Intr-un cadru festiv, la Sălişte, sub egida C.C. al U.TÎC., s-a deschis 
Tabăra de instruire a membrilor cinecluburilor şcolilor generale din ţară, 
la care participă 160 reprezentanţi din toate judeţele ţării. Printre altele, 
pe parcursul a două săptămîni aici se vor realiza filme de scurt metraj 
şi fotografii de reportaj, artistice etc., care vor fi prezentate la sfirşitul 
perioadei sub formă de proiecţii şi expoziţii in cadrul unui festival. In 
urma selectării celor mai valoroase realizări vor fi atribuite premii şi 
diplome participanţilor.

Din programul taberei mai spicuim: excursii in împrejurimi, vizitarea 
Muzeului Brukenthal, la Sibiu, întreceri sportive, programe artistice, seri 
de proiecţie ş.a.

In fotomontaj: secvenţe de la festivitatea de deschidere a taberei. încă 
din primele ore, participanţii -  după ce-au făcut cunoştinţă -  au „tras" 
primii metri de peliculă.

Foto şi text : FRED NUSS

•  24 d e  o r e  •  24 d e  o r e  •  24 d e  o r e  •  24 d e  o r e  •  24 d e  o r e  •

în judeţ
•  In cadrul ciclului „Etică >i 

echitate socialistă“, organizat de 
clubul „7. Noiembrie“, ieri, jurista 
Angela Ferbei a prezentau 3a sec
torul II al întreprinderii, tema „Ri
dicarea nivelului de cultură gene
rală, cerinţă obligatorie a formă
rii omului de tip nou“.

•  In direcţia multiplicării for
melor şi mijloacelor de aprovizio
nare reuşită a populaţiei din Sibiu,
la I. C. S. Alimentara a fost ana
lizată problema servirii la domi
ciliu. In afara posibilităţilor pe ca
re !e oferă casa de comenzi 
„Mercur" (str. Avram Iancu), ce

tăţenii din . cartierul Hipodrom, 
cel mai populat cartier al munici
piului, vor putea să ceară com
plexului alimentar aducerea lapte
lui ia domiciliu. în acest sens, au 
fost stabilit»: măsurile de -rigoare.

* In cadrul instructajului săp- 
tăminal al şoferilor de la I.T. De-
va, autobaza Sibju, a fost prelucrat 
ordinul M.T.T.C. în legătură cu si
guranţa circulaţiei pe drumurile 
publice. In paralel cu aceasta au 
fost prezentate şi o serie de aspec
te negative întâlnite în activitatea 
unor conducători auto.

în ţară
•  In sudul ţării a începui) recol

tarea sfeclei de zahăr în lanurile 
avansate în vegetaţie, care au atins 
.producţii de 24—25 tone la ha şi 
un conţinut de 13—14 la sută de 
zahăr. Recoltarea mai timpurie a- 
sigură scurtarea perioadei de fabri
caţie şi, prin înlăturarea pierderilor 
ce se înregistrează Ia sfârşitul pro
cesului de producţicj se realizează 
cantităţi suplimentare d® zahăr.

Anul acesta, unităţile agricole 
au cultivau sfeclă de zahăr pe a 
suprafaţă cu 38 500 ha mai maro 
decât în anul precedent. Odată cu 
mărirea suprafeţelor cultivate, au 
fost asigurate condiţii pentru rea
lizarea unor recolte bune şi au fost 
sporite mijloacele care concură l-a

buna desfăşurare a  recoltării, tiams- 
portului, preluării şi prelucrării 
sfeclei pentru obţinerea unei pro
ducţii superioaro do zahăr.

•  Peste 24 do ore, cargourile, 
mineralierele, petrolierele, toate na
vele flotei •noastre vor, ridica, în 
sunetul puternic al sirenelor, mare
le pavoaz în cinstea Zilei marinei. 
In întâmpinarea acestei tradiţiona
le sărbători, marinarii, docherii, 
to ţi ceilalţi lucrători -portuari ra
portează însemnate realizări in  
muncă, preţioase contribuţii la ci 
fortul general al întregului nostru 
popor muncitor pentru înfăptuirea 
cincinalului înainte de termen.

_____________  (Agerpres)
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•  Joi după-amiazâ în sala clu
bului Casei orăşeneşti de cultură 
din Ocna Sibiului, în faţa unui 
numeros public, a avut Ioc verni
sajul expoziţiei de pictură cu rema 
„Omagiu lui Topîrceanu*. Expozi
ţia cuprinde peste 60 de lucrări 
executate de surorile Ana şi Maria 
Frînculescu. inspirate din opera 
marelui poet.

•  A intrat în tradiţie ca în fie
care an, în timpul sezonului esti
val, în oraşul Ocna Sibiului să se 
organizeze „Sărbătoarea tinereţii“, 
largă manifestare cultural-artistică 
şi sportivă. In acest an, această 
acţiune de amploare, aflată la cea 
de-a IV-a ediţie, este organizată 
duminici, 5 august, de către Co
mitetul orăşenesc U.T.C., împreu
nă cu Comitetul orăşenesc de cul
tură şi educaţie socialistă din Ocna 
Sibiului, reunind artişti amatori 
din localitate şi din satele şi co
munele învecinate.

Astfel, începînd cu ora 10, pe 
scena din Parcul gării se vor pro
duce formaţii de muzică populară 
şi uşoară, de dansuri populare, so
lişti vocali şi instrumentali, reci
tatori etc. Concomitent, pe sta
dion, pe lacuri sau pe anumit;; 
trasee se organizează diferite în
treceri de ciclocros, înot, fotbal, 
jocuri distractive pe apă (lacul 
Ocniţa) şi altele.

„Sărbătoarea tinereţii“ se va fn- 
cheia. la Casa orăşenească de cul
tură cu o seară culturăl-distracti- 
vă.

•  Mîine, la jina are loc tradi
ţionala manifestare culturală „Sus 
pe muntele din Jina*, care, ca în 
fiecare an, va prilejui o întrecere 
pasionantă şi plină de pitoresc în
tre diverse formaţii artistice ale 
căminelor culturale din localităţile 
învecinate. Inscriindu-se în rîndul 
marilor manifestări culturale popu
lare în aer liber, care au loc în 
Mărginiroea Sibiului, această tradi
ţională întrecere artistică se bu
cură de un prestigiu care sperăm 
că va fi sporit în ediţia din acest 
an.

•  Astăzi, la ora 18, la Teatrul 
de vară din Sibiu, valorosul ansam
blu folcloric BELLIES ET BEVAS 
AQARE DANGERS di» S.UJ.A. 
prezintă un spectacol cuprinzînd 
dansuri populare americane. In caz 
de timp nefavorabil programul se 
va desfăşura la Casa de cultură a 
tineretului.

•  Zilele trecute, la Casa de cul
tură a sindicatelor Cisnădic, în 
cadrul ciclului „Au luptat pentru 
viitorul nostru“, a avut loc un 
medalion literar închinat luptătoa
rei comuniste Elena Pavel Sîrbu.

I.S.C.P.G.A. din Capitală efectuează studii şi cercetări în domeniul gos
podăririi calitative şi cantitative a apelor, în acest scop o importantă 
activitate se desfăşoară prin cercetările de tehnologie a construcţiilor de 
epurare a apelor uzate orăşeneşti şi industriale şi cercetările pentru cu
noaşterea influenţei apelor uzate şi evacuate in cursurile naturale de apă, 

în vederea stabilirii unor norme de evacuare şi protejare a apelor. 
In foto ; instalaţii de epurare a  apelor, realizate de cercetătorii institutului

Turneul fanfarei Casei 
de cultură a sindicate

lor din Cisnădie 
in R. D.

La începutul lunii iulie, în locali
tatea Rothstein din R.D.G., a avut 
loc festivalul „Sărbătoarea stîncilor" 
aflat la a XX-a ediţie. Acest festival, 
recunoscut ca o sărbătoare folclorică 
deosebită, a reunit în acest an mii de 
artişti amatori, sute de formaţii de 
dansuri populare, fanfare şi coruri 
din R.D.G. precum şi din alte ţări.

Fanfara cisnădiană, alcătuită din 29 
de instrumentişti şi solişti, s-a bucurat 
de un deosebit succes pe tot par
cursul acestei -frumoase manifestări 
cultural artistice, la care a fost invi
tată încă din decembrie trecut.

Spectacolele susţinute pe scena fes
tivalului precum şi în localităţile 
Schmertendorf, Rothstein şi în oraşul 
Liebenwerda — oraş de reşedinţă a 
judeţului Bad Liebenwevda — s-au 
bucurat de o bună primire din partea 
publicului. Aceasta au confirmat-o 
însăşi ziarele judeţene din R.D.G. pre
cum şi alocuţiunile prezentate în toa
te ocaziile d ; către personalităţi ale 
localităţilor mai sus menţionate.

Primarul Sfatului popular al loca
lităţii Rothstein, Paul Bernhardt. în 
cuvin tul de încheiere al festivalului

DIALOG CB CITITORII I
P E  TEME JURIDICE

Instanţa judecătorească competentă 
eu judecarea acţiunii de divorţ este 
aceea a ultimului domiciliu conjugal. 
Dacă soţii locuiesc în oraşe diferite, 
acţiunea se introduce, stimată tova
răşă E.I. din Sibiu, la domiciliul pîrî- 
tului.

Dependinţele unui apartament, to
varăşe Gh. Sătmăreanu, prin natura 
lor sínt menite să deservească pe toţi 
locatarii apartamentului. Chiar dacă 
un colocatar n-a avut sau nu are 
acces la dependinţe, poate cere ori- 
tînd să i se recunoască acest drept. 
Aşa este legal şi aşa este şi omenesc. 
Chiar şi în ipoteza In care un colo
catar a făcut investiţii (de exemplu 
a construit baia) într-un apartament 
proprietate de stat, această construc
ţie devine proprietatea statului şi ca 
atare nu se poate invoca un drept 
de folosinţă exclusivă( asupra ei. Din 
moment ce un chiriaş al unui apar- 
tament proprietate de stat, s-a muta» 
într-un alt imobil, încetează dreptul 
său de a culege fructele din grădina 
casei din care s-a mutat, mai mult 
chiar, nu poate intra în curtea res
pectivă decit cu consimţămîntul chi
riaşilor actuali. Refuzul de a părăsi 
curtea constituie infracţiune şi, anu
me, violare de domiciliu.

Dacă nu întotdeauna banii aduc fe
ricire. de multe ori aduc necazuri şi 
neînţelegeri între membrii unei fa
milii, tovarăşe Constantin Munteanu. 
Maşina cîştigată pe un C.E.C. este 
proprietatea titularului carnetului. în 
speţă a soţiei dv. Fiind bun propriu 
al soţiei, numai ea are dreptul să 
ceară restituirea maşinii. In caz de 
refuz, soţia urmează să se adreseze 
instanţei judecătoreşti.

Singurul text de lege care se ocupă 
de prohlema ce vă interesează, tova
răşe Tereza Foris, este art. 49 din 
Legea nr. 5/973, care în alin. 3 pre
vede; „chiriaşii vor plăti în între
gime, pentru toate persoanele cu care 
locuiesc, cheltuielile pentru apă, ca
nalizare, iluminat, încălzire, precum 
şi alte cheltuieli ce decurg din folo
sirea părţilor şi instalaţiilor comune 
al« «läditü'V Este «ormai ca «ei care

posedă turisme şi folosesc apă pentru 
spălatul maşinii să contribuie pro
porţional cu o cotă care urmează să 
se stabilească de întreprinderea jude
ţeană de gospodărie comunală şi !o- 
cativă.

Aţi sesizat just, tovarăşe loan Liess, 
că dispoziţiile art. 60 şi 61 din Legea 
nr. 5/1973 nu se aplică imobilelor 
proprietate personală din mediul ru
ral. Astfel fiind, orice pretenţii pe 
care le aveţi, legate de un aparta
ment situat în mediul rural, urmează 
a fi rezolvate de instanţa de judecată, 
căreia urmează a vă adresa.

TEODOR ŢF.REANU

jurist

a spus: „Fanfara din Cisnădie a con
certat la noi din 6—12 iulie a.c., reu
şind să cucerească în faţa publicului 
un binemeritat prestigiu. Prietenii din 
România au făcut totul pentru reuşita 
serbării noastre şi au obţinut prin 
frumoasa Iar evoluţie mulţi prieteni. 
Noi dorim şi pe mai departe mult 
succes, sănătate şi prosperitate popo
rului român*.

De asemeni primarul localităţii 
Schmertendorf a spus: „Sfatul locali
tăţii, clubul, cit şi întreaga populaţie 
vă mulţumeşte prin această scrisoare 
pentru înalta ţinută artistică pe care 
aţi dovedit-o în spectacolele din pe
rioada 14—19 iulie 1973 prezentate 
în localitatea noastră. Prin compor
tarea deosebită a membrilor formaţiei 
s-a sudat o strînsă prietenie între ei 
şi întreaga populaţie. Dorim din toa
tă inima ca în anul 1974 formaţia să 
fie din nou oaspetele nostru. No> îi 
invităm şi sperăm să fîj onorată a- 
ceastă invitaţie“.

In amintirea tuturor vor rămîne 
concertele susţinute în faţa colectivu
lui de muncitori ai Fabricii de unelte 
agricole şi ai întreprinderii de apara
te electrice din Bad Licbenwerda, un
de fanfara noastră a avut un deosebit 
succes, fiind invitată să susţină un 
spectacol în parcul „Libertăţii“, în 
faţa populaţiei din acest oraş.

Au urmat spectacole susţinute în 
faţa activului de partid şi de stat al 
judeţului Bad Liebenwerda şi alte lo 
calităţi.

La plecarea din Dresda, Johann 
Echardt, conducătorul secţiei culturale 
a judeţului Bad Liebenwerda, regiunea 
Cottbus, a adus cele mai calde mul
ţumiri pentru calitatea superioară a 
concertelor prezentate de fanfara din 
Cisnădie.

„Prin aceste concerte şi frumoasele 
întâlniri pe care le-am avut — a 
spus el, — s-a adăugat un capitol nou 
în strîngerea relaţiilor de prietenie 
între poporul român şi german. Pen
tru noi este o deosebită plăcere de a 
invita la festival fanfara din Cisnădie 
şi în amil 1974.

La ediţia a VT-a a festivalului fol
cloric „Cireşar ’74“ va participa din 
partea judeţului Bad î.iebenwerda un 
ansamblu folcloric.

Valoroasa fanfară a Casei de cultu
ră a sindicatelor din Cisnădie prin 
frumoasa ei prezenţă în spectacolele 
susţinute, a fost un prestigios mesa
ger al arrei şi culturii poporului nos
tru pentru care merită felicitări.

ILIE BAGALIN

Vata aceasta, cu nenumăratele 
ei capricii, cu zilele însorite şi se
rile limpezi şi liniştite, îndeamnă 
la destindere, Ia distracţie. $i care 
altul decît Casa de cultură a tine
retului ar fi locul cel mai bine co
tat pe imaginara listă întocmită 
la repezeală, în mintea tînărului 
pus în faţa dilemei „Ce fac astă 
scară?“

Prin poziţia ei ultracentrală, 
prin posibilităţile materiale şi di
versitatea acţiunilor organizate, 
Casa de cultură a tineretului tre
buie să constituie un irezistibil 
punct de atracţie pentru nenumă
raţii elevi aflaţi în vacanţă, pen
tru tinerii care-şi dau întîlnire în 
centru şi apoi stau în cumpănă, 
n.’şiiiiid încotro să-şi îndrepte pa
şii, după jumătatea de oră „obliga
torie" de trecere în revistă a şuvo
iului de lume ieşit „la aer*, î» co
tidiana aglomeraţie a promenadei 
sibiene.

Interesantul şi cuprinzătorul pro
gram de activităţi al lunii iulie 
a cuprins acţiuni de tot felul, di
verse, pe linia celor cu care ne-am 
obişnuit din prima parte a anului.

încă de Ia începutul vacanţei 
funcţionează aici un club al ele
vilor, la care vi» — uneori — e- 
levii în număr mare. Printre jocu
rile practicate, la loc de cinste se 
află şahul. şi tenisul de masă, la 
care este organizat un turneu do
tat cu „Cupa speranţelor“. Sperăm 
că audiţiile muzicale şi vizuale la 
televizor, care, în treacăt fie spus, 
nu se bucură de prea mare succes, 
vor fi completate şi cu alt;; ac
ţiuni, că sala destinată elevilor va

fi mai cu gust împodobită, creîn- 
du-9e o ambianţă plăcută şi asigu- 
rîndu-se un program în stare să 
concureze activităţile care se des
făşoară în alte săli. Marţi, doar 
20 elevi au onorat acest club. în 
perspectivă, nimic spectaculos. De 
o afluenţă constantă se bucură în
că cercul de croitorie, cu secţiile 
de începătoare şi avansate, care în

în premieri absolută pe judeţ — 
nu ştim dacă şi pe ţară — se 
poate dansa şi dimineaţa, între 
10,00—13,00, cu o altă formaţie 
de muzică uşoară. Invitaţia este 
adresată celor din schimbul II şi 
elevilor di» tabere.

La fiecare seară distractivă se 
fac dezbateri pe diferite teme, se 
organizează întîlniri cu actori din

4 f i l l  14 CASA
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3 zile cuprinde un număr d>: apro
ximativ 136 de tinere.

Activitatea cu cea mai mare 
priză la public rămîne cea dansan
tă, Casa de cultură transformîn- 
du-se în aceste zile într-un 
adevărat ring de dans. Se dan
sează seara, de la ora 18 (fix) la 
22 (aproximativ), solicitîndu-se la 
maxim tînăra şi entuziasta formaţie 
„Stereo“, văduvită de prezenţa 
stelei sale (pentru sibieni, cu nume) 
— Adrian Orlea. Aceasta, p;ntru 
cei din schimbul unu. Mai nou,

Sibiu şi din alte oraşe ale ţării, 
cu solişti de muzică uşoară. Marţi, 
actorul Radu Basarab a susţinut, 
în faţa odor 60 de tineri prezenţi 
la dans, un recital de poezie, com
pletat cu momente vesele.

Miercuri, în cadrul reuniunii de 
dans, invitatul serii, lt. col. Nicolae 
Micu, comandantul Miliţiei munici
piului Sibiu, a vorbit despre pre
venirea unor situaţii infracţionale 
la tineri.

Joi, cei peste 120 de tineri dor
nicii să danseze şi să se amuze la

Casa lor de cultură au urmărit cu 
viu interes un comentariu legat 
de regulii; de comportare în săli
le de spectacol şi de ţinuta vesti
mentară.

Sesizînd unele neconcordanţe cu 
gustul public, conducerea Casei de 
cultură a tineretului, în colabora
re cu Comitetul municipal Sibiu al 
U.T.C. a trecut din această săptă- 
mînă la permanentizarea unor ac
tivităţi menite să satisfacă dorinţele 
tinerilor în diverse domenii şi în 
primul rînd, în cel al distracţiei.

Se caută să se pună accentul pe 
factorul surpriză, lăsîndu-se pre
zentarea invitatului pentru ultimul 
moment. De asemenea, se ţine sea
ma de sugestiile tinerilor, aflate 
prin sondaje. Astfel, în urma unor 
asemenea sondaje s-a orientat re
pertoriul formaţiei „Stereo* spre 
preferinţele auditoriului şi s-a dat 
curs dorinţei tinerilor simpatizanţi 
ai acestei formaţii, organizîndu-se 
într-un cadru festiv clubul „Priete
nii formaţiei Stereo*. Fireşte nici 
cu acest prilej n-a lipsit surpriza 
— prezenţa în mijlocul utecişsiior 
sibieni a îndrăgitului actor Victor 
Rebengiuc, aflat la Sibiu pentru 
filmări, iar la Casa de cultură 
pentru o întâlnire cu admiratorii 
săi, care i-au oferit flori ş i . . .  a- 
plauze.

După un scurt istorie al forma
ţiei „Stereo* aceasta a prezentat 
selecţiuni din piesele ei de succes. 
Partitura vocală a fost susţinută 
de cunoscutul cîntăreţ Rioky Dan
ci:!.

GEORGE DAVID
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Sínt oameni simpli, Ia fel ca toţi 
ceilalţi; îi întâlnim pretutindeni: în 
autobuz, pe stradă, la cinema. Nu a- 
flăm că sî*t prin ceva anume deose
biţi decît atunci cînd — în clipe gre
le, uneori, de extremă gravitate — ne 
sîn.t prieteni, sprijin, sfătuitori; nu-i 
simţim altfel decît atunci cînd fără 
ajutorul lor am putea fi în pragul 
catastrofei. . .

. . . In tr -o  zi, o maşină, a cărei si
renă vesteşte totdeauna o bătălie în
tre viaţă şi moarte, mi-a atras aten
ţia. Curiozitatea mi-a îndreptat paşii 
spre spitalul judeţean. După scurte in
vestigaţii aflu că urgenţa a fost pen
tru „Medicală II“. Citeva minute de 
aşteptare, şi odată
cu ieşirea comisiei ■ ..... .............. 11
din camera de re
animare, verdictul 
bătăliei era dat. Am 
auzit doar vocea 
medicului primar 
Mircea Aleman, şe
ful secţiei: „Apli- 
caţi-i tratamentul 
imediat şi să fiesu. 
pravegheat în per
manentă*.

Profit de un mo
ment de răgaz şi 
încerc să aflu cîteva 
amănunte.

— Spuneţi-mi, va 
rog, este un caz 
deosebit de grav, 
neobişnuit?

— Grav, da. Ne- —— ———
obişnuit, nu. In
această privinţă, pentru noi nimic nu 
mai e neobişnuit. Ar fi neobişnuit în 
cazul în care nu am putea face nimic, 
or în acest caz, pacientul este în a- 
fară de orice pericol.

— Cum realizaţi, cu personalul de 
serviciu, atmosfera de echipă atît de 
necesară unor asemenea acţiuni?

— După cum vedeţi, majoritatea 
sínt femei. Se spune că femeile sânt 
mai blinde, mai gingaşe, că reacţio
nează cu mai multă grijă faţă de cei 
suferinzi. Şi-apoi să nu uităm un lu
cru: cel mai bun tratament, pentru 
majoritatea bolnavilor, este chiar . . .  
comportamentul personalului. Are o 
mare importanţă recuperarea psihică 
a bolnavului. Cât despre personalul 
de aici, aresta îşi îndeplineşte cu abi
litate această misiune. Din fiecare pa
cient, un prieten — iată o deviză a 
tuturor. Mai mult, stînd toată ziua 
printre bolnavi au posibilitatea să ob-

De veghe 
la p o rţile  

v ie ţii

serve reacţiile la tratament şi vin cu 
observaţii şi completări la orele de 
vizită: este deci vorba de o colabo
rare strînsă.

— Aţi putea să evidenţiaţi pe cîte
va dintre ajutoarele dv.?

— Practic, îmi cereţi imposibilul. 
Ca să răspund, totuşi, aş evidenţia 
întreg personalul mediu sanitar din a- 
ceastă secţie. Nu greşesc de loc dacă 
spun că fiecare dintre cele 16 asisten
te şi surori, care deservesc întreaga 
secţie de 90 locuri, îşi fac pe deplin 
datoria. De fapt, trebuie sa vă mai 
dezvălui un secret: majoritatea dintre 
ele sínt, pur şi simplu îndrăgostite de 
această meserie. Aşa s1; explică inte

resul pe care-I de-
• " pun în rezolvarea

cit mai favorabilă 
a tuturor cazuri
lor. VI daţi sea
ma: o singură gre
şeală poate costa 
viaţa unui om . . .

Am înţeles că-i 
destul de greu să 
le categoriseşti pe 
aceste „tămădui
toare* de suferinţi 
şi totodată m-am 
gîndit cit e de fru
mos ca, relativ la 
acest colectiv, să 
poţi spune că asis
tenta principală In
grid Reissenberger 

^  este tot atîn de
bună ca asistenta

................... ..... .... şefă Lucreţia Or-
deanu, că asistenta 

principală Paraschiva Marcu şi asis
tenta Rose Klein nu sânt nici ele cu 
nimic mai prejos decît primele două, 
iar surorile Lucia Bardan, Roswitha 
Fröhlich şi toate celelalte merită pe 
deplin acelaşi calificativ.

De altfel, în aceeaşi direcţie, sínt 
edificatoare şi opiniile bolnavilor. 
Toţi cei cu care am stat de vorbă 
nu au avut decît cuvinte de laudă 
şi de recunoştinţă faţă de aceste fe
mei pasionate.

Maj rămîne să notăm că se urmă
reşte în permanenţă scurtarea perioa
dei de internare, printr-o crescută 
operativitate la analize şi stabilirea 
cit mai corectă — de Ia început — 
a diagnosticului, ca şi faptul — şi el 
semnificativ — că majoritatea paci
enţilor adresează la externare mulţu
miri pentru felul cum au fost tra
taţi şi îngrijiţi.

D. NIŢA

U n n o u  tip 
d e  p a n o u  p en tru  

c o fr a je
Pe şantierele de construcţii din ju

deţele Bacău şi Neamţ şi-a făcut apa
riţia un nou tip de panou pentru co
fraje. El are două feţe, semănînd cu 
o valiză d ; proporţii mai mari, şi 
se mută dintr-un loc într-altul, după 
necesităţile survenite în timpul lucru
lui. Pe cît de ciudat, pe atît de efi
cient este noul tip de panou. în pri
mul rînd, el poate fi folosit pe ambele 
feţe, ceea ce înseamnă o durată du
blă de întrebuinţare în raport cu pa

noul clasic, permite industrializarea 
operaţiunilor de cofraj şi, după cum 
afirmă specialiştii întreprinderii fores
tier; din Piatra Neamţ, creatorii nou
lui panou, acesta este mai ieftin cu 
50 la sută. Prin realizarea unui ase
menea tip de panou, întreprinderea 
amintită economiseşte anual cherestea 
în valoare de poşte o jumătate de mi
lion lei.

(Agerpres)

CINEMA
SIBIU: PACF.A:

Cînd legendele mor
(orele 9,00: 11,30: 14,00; 16.30; 19,00;
21.00) ; ARTA: Marea evadare, seriile
I şi II (orele 9,00; 12,30; 16,00;
19,30); 7 NOIEMBRIE: Anchetatorul 
(orele 10,00; 14,00; 16,00; 18,00:
20.00) : TINERETULUI: O floare şi
doi grădinari, seriile I şi II (orele 10,00; 
14,00; 17,00 şi 20,00); INDEPEN
DENŢA: Aventuri la Marea Neagră, 
seriile I şi II (orele 11,00; 14,00;
17.00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Ultimul
cartuş (orele 9,00: 11,15: 14.00: 16.30: 
19,00; 21,15); TINERETULUIj Nm 
trei şi cîinele (ora 10,00) şi Războiul 
subteran (orele 16,30; 18,30; 20,30/.

CISNĂDIE: POPULAR: Frumos,
onest, emigrat în Australia (orele 
11.00; 16.00; 18.00 şi 20,15).

AGNITA: 8 MAI: Drumul spre
vest (orele 10,00; 16,00; 18,00 şi
20.00) .

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE
Jocul de-a moartea (orele 18,00 >i
20.00).

OCNA SIBIULUI: Veronica (orele
17.00 şi 20,00).

BAZNA-BAI: Războiul lui Murpliv
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Vacanţă la Roma (orele 17,00 şi 19,00).

£ a  d i s p o z i ţ i a CO NFERINŢE

□ TELEVIZIUNE
9,00 — Curs de 

limba germană. 
Recapitulare (5). 9,30 — A fost 
odată ca niciodată. . .  Acasă la 
Donald. 10,05 — Cîntece şi jocuri 
populare cu ansamblul „Flacăra 
Prahovei“. 10,35 — De vorbă cu 
gospodinele. 10,55 — „Treptele ţa
rii". Emisiune de cîntece şi versuri 
11,25 — Roman foileton. „Noile 
aventuri ale muşchetarilor“. Relua
rea episodului IV. Micul r€ge. 12,15 ( 
— Film documentar „Armonii*. 
12,25 — Biblioteca pentru toţi: 
Mihail Dragomirescu. 13,00 — Te
lejurnal. 15,15 Tenis de cîmp: 
România—Ü.R.S.S.: finala grupei A 
din zona europeană a „Cupei Da
vis” (partida de dublu). 17,30 
— Emisiune în limba ger
mană. 18,30 — Ritm, tine
reţe, dans. Selecţiuni din spec
tacolul de gală prezentat de for-, 
maţiile artistice româneşti la Festi
valul Mondial al Tineretului şi Stu
denţilor. Transmisiune din Berlin.

19,20 — 1001 de seri. 19,30
— Telejurnal. 20,00 — Cîn-
tecul săptămînii. 20,05 — 52 de 
iniţiative în 52 de săptămini. 20.15
— Teleenciclopedia. 21,05 — Film 
serial Mannix. 21,50 — Recital de 
muzică uşoară cu interpreta italia
nă Ada Marri. 22,25 — Telejur
nal. 22,35 — Opereta în inima ve
rii. 23,00 — Săptămîna sportivă.

In cadrul serii cui- 
tural-distractive ce se 

organizează astăzi, ora 17, la Casa de 
cultură a tineretului, pentru elevii 
din şcolile generale, va avea Ioc şi o 
dezbatere privind comportarea in să
lile de spectacol. Cu această ocazie 
vor fi invitaţi cîţiva actori care vor 
vorbi tinerilor despre film, teatru şi 
bineînţeles, se va pune accent pe 
problemele ce le ridică tema în dis
cuţie.

f f i

CĂRŢI NOI
Al. I. Ştefănescu : 

Să uu fugi singur prin 
ploaie. Roman. Editura Albatros; Ilie 
Constantin: A doua carte despre poeţi. 
Editura Cartea românească; Friedricii 
Diirenmatt: Frank al cincilea. Edituia 
Univers; Artiom Vesiolîi: Volga pe
trece. Roman. Editura Univers; * * * : 
O poveste cu o scară. Culegere du. 
proza satirică bulgară. Editura Alb: 
tros; Tudor Opriş: Botanica distrac
tivă. Editura Albatros.

‘' m p u /

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: vremea se menţine călduroasă 
cu cerul variabil. In cursul după-a- 
miezii sínt posibile averse izolate de 
ploaie însoţite de descărcări electrice. 
Vîntul va sufla slab pînă la potrivit 
din sectorul nord-estic şi estic. Tem
peraturile minime vor fi cuprinse în 
tre 9 şi 13 grade, iar cele maxime 
vor oscila între 22 şi 28 grade.

în Editura didactică 
şi pedagogică vor apare 

noi lucrări auxiliare
Redacţiile Editurii didactice şi pe

dagogice au predat tiparului noi lu
crări auxiliare, necesare aprofundării 
de către elevi a cunoştinţelor pre
date la orele de curs. Ele vor apare 
înainte de 17 septembrie, data înce
perii anului de învăţământ 1973-1974.

Astfel, pentru elevii claselor V-VTII 
din cadrul şcolii generale a fosa în
tocmită o culegere de exerciţii şi pro
bleme de matematică, în care pro
blemele reprezentative sínt precedate 
de soluţii complete, constituind mo
dele de rezolvare. Culegerea a fost 
tradusă şi în limbile maghiară şi ger
mană, pentru a putea fi utilizată şi

în şcolile cu predare în aceste limbi, 
încă două lucrări similare: „Relaţii, 
funcţii şi structuri algebrice* şi „Pro
bleme însoţite de indicaţii şi răspun
suri* pun la dispoziţia elevilor de 
liceu noţiuni fundamentale de mate
matică modernă, ie consolidează cu
noştinţele de specialitate dobîndite în 
şcoala generală, sprijinindu-i în pre
gătirea necesară admiterii în învăţă- 
mîntul superior.

Editura didactică şi pedagogică a 
mai realizat astfel de culegeri în do
meniile chimiei, fizicii şi limbilor 
străine de largă circulaţie.

(Agerpres)

/. U. P. S. Sibiu
str. J. S. Bach nr. 4, ă

recrutează candidaţi între 17— 35 ani pentru a-i { 
califica în meseria de strungar. (

înscrierile se fac pînă la data de 15 august 1973. j

Orice relaţii se dau la sediul întreprinderii.

Trustul construcţii-industriale Braşov
„ _ str. Karl Marx nr. 47
s angajează de urgenţă, pentru şantierele din Braşov,
/ Hoghiz, Făgăraş, Sibiu, Miercurea-Ciuc, Sf. Gheorghe,
’ Tg. Secuiesc:

BETONIŞTI, DULGHERI, ZIDARI, FIERARI- 
BETONIŞTI, LĂCĂTUŞI CONSTRUCŢII, SU
DORI, CONDUCĂTORI AUTO, LUCRĂTORI 
CĂI FERATE, INSTALATORI ÎNCĂLZIRE, 
TINICHIGII VENTILAŢII. j
Se asigură masă, cazare, indemnizaţii şantier, vizi

tarea periodică a familiei.
Doritorii au posibilitatea, după şase luni, să lucreze 

pe şantierele trustului din străinătate.

, , , , , , , , , , , ,  . M.M.t +f t.MALM.U I I 11 ............................. .
4-

{Ministerul industriei construcţiilor 
I de maşini-unelte şi electrotehnicii
t  m colaborare cu Ministerul Comerţului Interior, or
ii 8an,zează în perioada 2—4 august a.c., Ia magazinul 
X »FEROMETAL“ din Sibiu, str. Avram Iancu nr. 3,
: °  exP°ziţie de televizoare şi aparate de radio oferite 
i  ‘k  industrie şi pe care comerţul le va contracta pen- 
ţi tru anul 1974.
ţ Publicul este rugat să viziteze şi să-şi expună păre-
I rile şi observaţiile sale în chestionarele existente la 
t  magazin.
-V

Mica publicitate a
Copiii, ginerele, nora şi nepoţii 

urează mulţi ani, sănătate şi fericire 
mamei

FtRŢONEA MARIA 
cu ocazia împlinirii vîrstei de 70 ani.

VÎND casă 3 camere şi dependinţe. 
Sibiu, str. Urlea 21.

VIND motoretă Jawa, maşină de 
cusut „Singer". Sibiu, str. Spartacus 
16, etaj.

VIND casă liberă. Sibiu, str. Mar
garetelor «r. SI,

. grădină cu pomi 2 50C m p.
în Silişte. Informaţii, Silişte, N. Băl- 
ccscu 125. Purece.

PIERDUT foaie de parcurs nr. 
180 743 din 31 iulie 1973, eliberată 
de I.C.S. Metalo-chimice, serviciul 
transporturi. O declar nulă.

In 2 august, în localul pensiunii 
„Dunărea“ s-a pierdut un instrument, 
„oboi“. Aducătorului bună recompen
să. Anunţaţi Ia telefess 3 84 80.
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B a l a s t i e r a  d e  la  

Ş e b e ş  O l t  s a u . . .  o  u n i t a t e

a  n im ă n u i
H De doi bani.. .  organizare

I  Muncă de conducere “  o palmă bună din partea şefului 
H Lipsesc becurile pentru a face lumină.. .  în multe probleme

Preocupările continue ale partidu
lui 51 statului nostru pentru perfec
ţionarea activităţii economice şi so
ciale au permis o accelerare a ritmu
lui de dezvoltare, o orientare tot mai 
accentuata spre aspectul calitativ. 
Sínt cunoscute, de asemenea, măsu
rile privind perfecţionarea structuri
lor organizatorice, măsuri menite să 
apropie oît mai mult pe specialişti 
de producţie, să întărească contribu
ţia acestora la bunul mers al unită
ţilor economice. In urma acestor mă
suri a fost creată şi întreprinderea 
judeţeană de industrie locală, între
prindere cu o vastă activitate de in
teres local, menită să organizeze, să 
coordoneze direct activitatea de pro
ducţie a fostelor întreprinderi de in
dustrie locală de pe raza judeţului 
nostru.

Nu ne-am propus, de această dată, 
să analizăm/ modul în care această 
mare unitate industrială a reuşit sau 
nu să se înscrie în circuitul economic 
ca o unitate închegată, cu o organi
zare pusă la punct. Am reţinut spre 
analiză doar cîteva aspecte — destul 
de semnificative prin gravitatea lor 
— din activitatea desfăşurată la ba
lastiera Sebeş-Olt, o unitate produc
tivă a acestei întreprinderi. Consta
tările ar putea de fapt constitui şi 
un criteriu de apreciere, fără a avea 
pretenţia de generalizare asupra mo
dului de coordonare din partea com
partimentelor ce răspund de activi
tatea desfăşurată la această unitate.

Dar despre ce este vorba? Cu cîte
va zile în urmă, pe la ora 8, deci la 
un ceas după începerea lucrului, am 
descins la această balastieră. Judecind 
după timpul frumos, după necesitatea 
stringentă de a mobiliza toate for
ţele pentru îndeplinirea planului, atît 
la nivelul acestei unităţi, cît şi la 
al întreprinderii, ne aşteptam să gă
sim aici o activitate febrilă. Decepţie 
însă. De la intrare, cetăţeanul aflat 
pe postul de portar sau poate la 
odihnă (!?) ne-a informat că „şefii 
nu-s. Poate vin cu trenul de 8,30".

Primul punct de lucru la care 
ne-am oprit a fost staţia de turnat 
plăci din beton. La vremea cînd a- 
eeasta a fost construită se puneau 
multe speranţe în ea. Acum nu mai 
lucrează „din lipsă de comenzi". Din 
cînd în cînd, atunci cînd şefii aprobă 
să se ia sorturi de balast de la o dis
tanţă de cca 200 mfctri (staţia de sor
ta rel se prepară betoane (cu o sin
gură betonieră, cealaltă fiind defectai 
pentru balastiera care se construieşte 
la Bradu. Dar în ziua aceea oamenii 
se odihneau în jurul staţiei. Pînă la 
ora 10 nici o activitate.

La staţia de sortare se executa re
paraţia axului principal de la un ciur 
mare, Care a provocat de fapt o stag
nare de peste două săptămîni.

O activitate ceva mai susţinută am 
întîlnit la punctul de extracţie. Aici 
două din cele trei dragline aflate în 
stare de funcţionare excavau balast. 
Ca atare şi banda funcţiona, deşi, 
fără să găsim vreo explicaţie, de 
multe ori pe covorul benzii nu se 
afla balast.

Am prezentat succint modul în 
care era organizată munca la începu
tul unei zile de lucru. Să vedem însă 
care este atmosfera în care se desfă
şoară activitatea colectivului acestei 
unitari.

— Bine că aţi venit şi pe la not, 
tovarăşe, să aflaţi şi necazurile noas
tre. Sîntem pur şi simplu ai nimănui. 
Uitaţi, draglina aceea stă din lipsa 
de motorină, deşi am anunţat din

vreme. Cealaltă a fost lăsată aici în 
timpul inundaţiilor, iar acum nu mai 
este bună de nimic. Nu avem lumină 
pe maşini, dar nici pe bandă. Se lu
crează în trei schimburi, însă în mo
mentul cînd intervine o defecţiune 
nimeni nu riscă să intervină pe în
tuneric pentru remediere. Oprim ban
da cu totul. Noi vrem să lucrăm, vrem 
să cîştigăm, ne-am săturat de cînd 
luăm doar prima chenzină, că la a 
doua nu mai avem ce.

Necazurile acestor oameni, indigna
rea lor, îndreptăţită, credem, mai pu
teau fi consemnate pe cîteva pagini.

Am încercat să elucidăm cîteva din 
aceste probleme la faţa locului, Un 
prim interlocutor a fost maistrul de 
schimb Stefan Drăghici.

— Lucrez de trei luni aici, dar aşa 
ceva n-am mai văzut. Nu interesează 
pe nimeni, mă refer la şefii noştri 
ierarhici, că lipsesc materiale, că de 
peste o lună nu s-a mai pus nici un 
bec de-a lungul benzii (lungimea a- 
cesteia depăşeşte 2 km), că de multe 
ori covorul benzii se freacă pe pă- 
mînt din lipsă de role.

Aceleaşi necazuri le-am aflat şi de 
la loan Zdrenghea, organizatorul gru
pei sindicale.

— Ca mecanic de utilaie m-am 
străduit întotdeauna să contribui la 
bunul mers al activităţii noastre. Nu 
există. însă, din partea conducerii sec
ţiei (fosta MACO), a întreprinderii 
nici o preocupare, nu reuşim să ne 
procurăm materialele necesare. Ba, 
mai mult. în unele situării nu sîntem 
nici stimulaţi. Lin exemplu. împreună 
cu maistrul Modran am efectuat re
paraţia unui utilai care stagnase vreo 
9 luni. Am lucrat din greu şi am 
reuşit. în acest timp am avut si pro
misiuni de recompense materiale. La 
sfîrşit nici măcar nu au mai recu
noscut că au promis. Vă spun, de 13 
ani lucrez aici. dar parcă merge tot 
mai rău. Planul pe luna iulie nu s-a 
realizat nici măcar în proporţie de 
50 la sută. F.ste vorba, în mod deo
sebit, de lipsă de organizare. Nu zic, 
multe din neregulile acestea ne apar
ţin şi nouă. celor ce lucrăm aici, dat 
d» cele mai multe ori ne străduim în 
zadar. Nu sîntem sprijiniţi de con
ducerea secţiei, de conducerea între
prinderii. Şeful secţiei. ing. Florin 
Popa. cel puţin, vine ca un zbir pe 
aici. cînd vine. Cu două săptămîni în 
urmă. pe maistrul Modran. pentru că 
a îndrăznit să prezinte directorului 
întreprinderii cîteva nereguli de aici, 
l-a pălmuit în faţa oamenilor. La re
acţia noastră, ing. Florin Popa s-a 
exprimat „Ce vreţi? Ti mai dau o 
palmă şi-1 plătesc că şi aşa nu face 
prea mulţi bani!"

Dacă de obicei se spune că şeful 
trebuie să fie exemplu de conduită 
pentru subalterni, apoi, în acest caz 
lucrurile stau cu totul altfel. Cine se 
crede vechil pe nu ştiu ce moşie nu 
are ce căuta pe funcţie de conducere 
înrr-o întreprindere socialistă.

De curînd a fost numit ca şef al 
balastierei maistrul T. Stanciu. Se pare 
că are intenţia să încerce o redresare 
a situaţiei. Rămăşiţele unei oraşe lipse 
de organizare au încă rădăcini a- 
dînci. de aceea considerăm că fără 
sprijinul tuturor factorilor răspunză
tori de .conducerea activităţii produc
tive. de educare a colectivului, nu 
se va putea realiza nimic.

Fsre adevărat, acest colectiv lucrea
ză deparre de sediul întreprinderii, 
dar nu este un motiv pentru a fi 
neglijat. Comitetul de partid, comi

tetele de sindicat şi U.T.C. vor tre
bui să desfăşoare o mai susţinută 
muncă de educare a oamenilor. Con
ducătorii diferitelor compartimente, 
membrii comitetului oamenilor mun
cii, ai consiliului de control munci
toresc vor trebui să-şi aplece urechea 
şi la doleanţele oamenilor de aici. Sínt 
muncitori care aveau dreptul la ri
dicarea categoriilor de încadrare, dar 
nu s-a ocupat nimeni de această trea
bă, deşi ei au înaintat cererile. Apoi 
asigurarea condiţiilor de desfăşurare 
a producţiei, de protecţie a muncii 
trebuie de asemenea, să constituie mă
car de acum încolo o problemă pen
tru conducerea întreprinderii.

In acelaşi timp este necesar, tot 
printr-o muncă mai directă, mai con
vingătoare cu acest colectiv, să se în
lăture acea tendinţă de văicăreală, de 
a aştepta totul de la centru fără să 
se întreprindă nimic pentru îmbună
tăţirea activităţii. In ceea ce priveşte 
atitudinea faţă de oameni a unor ca
dre cu munci de răspundere se im
pune o exigentă analiză şi măsuri de 
sancţionare a abaterilor de la nor
mele de conduită.

Iată cîteva probleme care sperăm 
că vor reţine atenţia organizaţiei de 
partid de la întreprinderea judeţeană 
de industrie locală, a comitetului oa
menilor muncii. Despre eficienţa mă
surilor ce se vor lua ne-ar face plă
cere să scriem cît mai curînd.

I. CR.EŢU

Vedere parţială a halei filaturi! fabricii „Firul roşu0 Tălmăciţi

Foto: FR. NUSS

N O U L  -  o  
p r e o c u p a r e

s t a t o r n i c ă
—■ Interviu cu inginera ELENA JURCA, directoare la întreprindere* 

„Victoria“ — Sibiu —

— La capătul unei experienţe 
ciştigate în Italia, ne puteţi îm
părtăşi o primă concluzie:

Scopul vizitei mele a fost docu
mentarea temeinică asupra producerii 
pastelor făinoase şi a produselor cu 
zahăr. Legat de aceasta am căutat să 
văd oît mai multe tehnologii şi ma
terii prime noi. Am urmărit îndea
proape diversificarea sortimentelor, 
diferite mecanizări şi automatizări.

— Dintre produsele văzute şi 
gustate ce v-a atras atenţia înde
osebi?

— In primul rînd pastele făinoase 
care se produc pe o scară largă şi în 
multiple sorturi. De altfel consumul 
lor este de 13 ori mai mare decît la 
noi. Ce mi-a reţinut atenţia? încerc 
să concretizez: valorificarea superioa
ră a făinii de porumb. Dintr-un a- 
mestec de făină de grîu şi mălai se 
obţin gustoase produse proteice pen
tru copii şi diabetici cu valoroase ca
lităţi nutritive. Mult apreciaţi de 
consumatori sínt biscuiţii săraţi cra- 
cers folosiţi ca aperitiv şi pesmeţi — 
pîine sau cozonac prăjit, excepţional 
ambalaţi.

Dezvoltarea zootehniei, mai 
buna aprovizionare a populaţiei 

eu produse a p a lim e n ta r e

n o te

Din nou 
problem a 
buteliilor

Sfori negri pluteau 
deasupra depozitului 
de livrare a buteliilor 
de aragaz din Sibiu. 
Cetăţenii veniţi cu 
buteliile, sătui de aş
teptare, cereau expli
caţii. I« birou, sala
riata care trebuia să 
distribuie buteliile lu
cra de zor la nişte 
chitanţe. „Şeful" se 
ocupa de alee proble
me. Buteliile pline ca
re se găseau în curte 
nu erau distribuite 
cetăţenilor.

Solicitanţii din Sibiu 
erau sfătuiţi să se în
toarcă acasă pentru 
a fi serviţi la domici
liu (sic!), că d e . . .  
„trebuie făcut planul 
şi la maşini" (??).

Şoferului Ion Dra
go mir, care a adus 
buteliile goale ale co
operatorilor din Fő
piaca — unde maşina 
întreprinderii nu a 
mai fost în ultima 
vreme, — i s-a pro
m is ... o butelie pli

nă, celelalte . . .  în 
viitor.

Lui Gheorghe Gu- 
n’îsch din Hamba, ca
re vine a treia oară 
în această săptămînă, 
i s-au dat şi astăzi 
promisiuni. Acestea 
sínt doar trei din ze
cile de cazuri zilnice. 
De ce se naşte aceas
tă stare de lucruri? 
Salariaţii de aici nu 
au putut să ne dea 
un răspuns, în schimb 
ni l-au dat cetăţenii.

Torna Basarabă din 
Boita: „Maşina care 
duce buteliile de ara
gaz are drum şi în 
comuna noastră, dar 
în ultimele zile nu a 
mai oprit. Poate că 
în alte comune se 
schimbă la un preţ 
mai mare decît la noi 
şi d’tci . . .  ciubucul e 
mai mare“.

Dumitru Başca din 
Veştem: „Noi am plă
tit şi 30 de lei pe o 
butelie plină adusă 

. cu maşina unităţii

respective de la Si
biu. Totuşi şoferul o- 
preşte şi la noi numai 
cînd doreşte sau cînd 
are de servit cunos
cuţi*.

Nicolae Modran din
Bungard: „In satul
nostru există peste 
ICO de butelii, dar a- 
tunci cînd vine ma
şina schimbă doar 10, 
de aceea venim cu 
ele la sediu. Chiar şi 
aici, deşi preţul este 
de 11,10 lei, am dat 
15 lei*.

Timpul cetăţenilor, 
drămuit cu grijă, este 
pierdut aici din plin 
şi, pe lîngă aceasta, 
tarifele de stat de
11.10 lei şi respectiv
14.10 lei, atunci cînd 
se aduce butelia la 
domiciliu sínt neres
pectate de către sala
riaţi. Am dori şi noi. 
împreună cu benefi
ciarii, să sí pună ca-

acestor practicipăt ____
dăunătoare.

L. B.

(Urmare din pag. I)

producătorilor în acest sens. Pînă la 
sfârşitul anului estimăm ca numai pe 
această linie să obţinem o suplimen
tare a producţiei marfă livrată echi
valentă cu cca 1 120 capete tineret 
bovin îngrăşat. Iată un exemplu con
cret. In ziua de 16 iulie producătorul 
Ilié Buta, din Apoldu de Jos, a li
vrat un viţel îngrăşat la o greutate 
de 503 kg, adică cu 233 kg mai mult 
decît indicatorul prevăzut în Con- 
tcact. în acest mod producătorul a. 
încasat 7 218 lei, cu 2 289 lei mai 
mult decît ar fi obţinut cu vechiul 
preţ d'î contractare.

Se observă că producătorii manifes
tă un interes deosebit pentru livrarea 
viţeilor îngrăşaţi la o greutate medie 
peste 400 kg, precum şi pentru obţi
nerea viţeilor din prăsilă proprie, în- 
trucît în acest caz beneficiază de pri
me importante pentru juninciie la 
prima tătare şi pentru viţeii realizaţi, 
contractaţi şi livraţi din prăsilă pro
prie.

Un prim răspuns pe care crescăto
rii d'j animale trebuie să-l dea acestui 
ajutor material deosebit este intensi
ficarea măsurilor privind îmbunătăţi
rea furajării animalelor pentru a ob
ţine sporuri şi mai mari de carne pe 
cap şi zi şi pentru a mări producţia 
de lapte. De asemenea, se depun efor
turi — la care conducerile unităţilor 
trebuie să răspundă mai  ̂ prompt —• 
pentru a recolta urgent fîneţele natu
rale şi a se executa coasa a Il-a a tri
foiului şi lucernei.

Pentru a crea un cadru mai propice 
dezvoltării zootehniei s-au intensificat 
măsurile de înfăptuire a prevederilor 
Hotărîrii Conferinţei organizaţiei iu- 
detene de partid privind profilarea şi

P lu su r i si m in u su ri
(Urmare din pag. I)

Si aici din 220 ha cu grîu se afla 
strînsă recolta de pe numai 95 ha. cu 
toate că dotarea tehnică este cores
punzătoare: 6 combine C.l şi C.3, şi 
o combină „Gloria“. „Nu există zi 
în care să nu avem trei-patru com
bine defecte — declară inginerul şef 
al unităţii. Olimpiu Medrea. Sîntem 
într-o cursă permanentă de la com
bine la secţie şi înapoi. Cînd înlătu
răm o defecţiune, apare alta. în 31 
iulie, de exemplu, din 7 combine au 
funcţionat numai 4. Ea una s-a !a- 
doit „masa", alta a avut lipsă un 
contrabătător, iar la a treia s-a rupt 
biela de lemn. într-o zi întreagă. în 
care fără eforturi prea mari am fi 
putut recolta griul de pe cel puţin 
40 ha, noi am realizat 16, din care 
9 ha cu combina „Gloria”.

Iată aşadar adevărate „performan
ţe", rezultante ale modului în care 
au fost pregătite mijloacele mecanice 
pentru strîngcrea recoltei. Care este 
părerea conducerilor S.M.A. Loamneş 
şi Avrig şi a conducerii Trustului ju
deţean S.M.A. în această privinţă? Ce 
măsuri — urgente — vor lua?

Trebuie spus că şi celelalte lucrări 
se desfăşoară într-un ritm necores
punzător. Evident, aici principala vină 
aparţine consiliilor de conducere ale 
cooperativelor agricole care nu mani
festă încă suficient interes pentru o 
cît mai bună organizare a activităţii. 
La Racoviţa, de exemplu, există un 
mare decalaj între recoltări, balota- 
tul paielor, eliberarea terenurilor şi 
arături. Paiele au fost balotate de pe 
numai 18 ha şi acţiunea a încetat 
Din iniţiativa conducerii unităţii cele 
2 prese au fost date disponibile. Con
ducerea secţiei de mecanizare le-a tri
mis la Porumbacu de Jos. „Nu balo
tăm paiele pentru că nu avem cu ce 
le transporta. Le dăm cu procente 
cooperatorilor, care le transportă“ — 
afirmă inginerul Olimpiu Medrea. Si 
cu aceasta problema a fost conside 
rată ca şi rezolvată. Lucrurile însă 
au rămas baltă. Nu s-a transportat 
nici un fir de pai de pe mirişti din 
care cauză nu s-au putut începe nici 
arăturile. Oare aşa s-a înţeles organi
zarea muncii în flux?

specializarea fermelor în C.A.P. In a- 
ceastă perioadă au început lucrările 
de construire a complexului interco- 
operatist' de creştere şi îngrăşarc a 
15 C00 de porci de la Veştem, a altui 
complex intercooperatist pentru 3 000 
capete tineret bovin la îngrăşat la 
Avrig, a îngrăşătoriei de 15 000 ber- 
becuţi la Alămor. Se dezvoltă şi se 
modernizează în continuare îngrăşă- 
toria de tineret bovin de la Jura Mi
că şi cea de la Şeica Mare.

Toate acestea sínt doar o parte din 
.acţiunile întreprins*. Conjugate cu e- 
forturile tuturor lucrătorilor din agri
cultură, ele vor contribui, fără în
doială, la ridicarea nivelului activită
ţii în sectorul creşterii animalelor, la 
obţinerea unor producţii tot mai mari, 
care să asigure o mai bună aprovizio
nare a populaţiei cu produse agroali- 
mentare, o sporire a aportului aces
tui important sector la realizările de 
ansamblu ale economiei judeţului 
nostru.

Post-scriptum 
la un remarcabil succes
(Urmare din pag. I)

feţelor existente ia scopuri produc
tive.

— Vrem să realizăm produse în
tr-o gamă atît de variată — ne măr
turisea directorul „Vitrometanului", 
inginerul Emilian Bărbat — îneît 
curba de „îmbătrînire" a fiecăruia să 
nu se dezvolte pe perioade mai lungi 
de un an. C ît am reuşit în străda
niile noastre, se va vedea convingă
tor în apropiatele expoziţii — jude
ţeană şi pe ţară — la care avem am
biţia să ne prezentăm în exclusivi
tate cu noutăţi.

Evident", o politică energică, dina
mică de reînnoire a producţiei im
plică multiple exigenţe. In cazul cris
talului — a primului cristal româ
nesc — exigenţele au fost rezolvate 
atît sub raport cantitativ, cît şi ca
litativ. Realizarea cu multe luni îna
inte de termen a planului anual va 
permite secţiei să obţină în conti
nuare o producţie suplimentară egală 
cu cea livrată pieţii de la intrarea în 
funcţiune a primului cuptor de cris

tal. Concomitent, se diversifică gama 
produselor din cristal, în prezent ea 
cuprinzînd peste 30 de sortimente.

Cererile masive înregistrate la ul
timele contractări au declanşat de 
asemenea, o largă acţiune de dezvol
tare a capacităţii de producţie a sec
ţiei prin utilizarea superioară a fon
durilor fixe existente. Recent, 30 de 
sculptori au întărit rîndurile perso
nalului de aici, urmînd ca alţi 30 să 
li se adauge la sfîrşitul unei scurte 
perioade de şcolarizare. Capacitatea 
secţiei va creşte în acest caz cu cca 
30—40 la sută.

__Venit în fabrică cu dorinţa de
a sonda proporţiile şi semnificaţia u- 

■ nei singure jzbînzi, am descoperit o 
sumedenie, toate încărcate de seva 
nepreţuită a muncii pasionate. $i am 
căutat neliniştit acele metafore care 
să le încapă pe toate. Iar cînd am 
simţit că n-am găsit-o pe cea mai 
potrivită, m-am gîndit că nu există 
metaforă mai trainică decît filonul 
faptelor însele. Si am lăsat faptele — 
metafore să vorbească despre sticlarii 
„Vitrometanului".. .

(Urmare din pag. T)

dar nu s-a găsit posibilitatea de pro
curare prin împrumut a încă unei ma
carale de 16 tone (de urna dispune 
I.C.M.J.).

— Pentru noi aceasta este o lucra
re întîmplătoare — ne spunea ing. 
Petre Gheorghiu, directorul adjunct 
al I.C.M.J. Nu am mai executat lu
crări de genul acesta (o hală cu o 
deschidere de 18 m şi de o asemenea 
structură) şi de aceea a trebuit să 
umblăm după fiecare fleac. Stil că 
s-a umblat mult pentru macara, pe 
la multe alte unităţi, dar pînă acum 
fără rezultat.

Spuneam că şantierul pare într-a- 
devăr părăsit. La data vizitei (2 au
gust a.c.), în afară de maistrul Arpad 
Eged, de magaziner şi doi munci
tori (după spusele maistrului 5, dar 
noi n-am reuşit să-i vedem) nu con
turba nimeni liniştea acestui şan
tier . . .  de odihnă.

O discuţie cu maistrul Arpad Eged 
ne-a lămurit asupra interesului pe ca- 
re-1 acordă acesta bunei desfăşurări a 
activităţii.

— Cum vă descurcaţi doar cu acest
•efectiv?

— Deocamdată nu se pune proble
ma oamenilor, ne trebuie utilaie pen
tru montatul grinzilor.

— Pînă atunci se putea lucra la 
atelierul de plăci bimetaiice.

— Intr-adevăr mai avem de făcut 
izolaţia la acoperiş, dar încă nu ni 
s-au trimis izolatorii. Pentru finisa

jul interior faianţa este asigurată, iar 
pentru procurarea gresiei antiaci- 
dă este plecat un merceolog la Tîrnă- 
veni. De asemenea trebuie să mai 
primim ceva tîmplărie metalică.

T— Nici pardoseala nu este turnată. 
Staţie de beton aveţi, front de lucru 
— de asemenea.

— Da, dar ru avem zidari. Am în
cercat să completăm aici o echipă, 
dar şi pe şeful de echipă ni l-a luat 
şi a fost mutat la coastrucţiiile din 
Hipodrom.

— Ştiţi că, potrivit graficelor de 
execuţie, staţia bimetal trebuia termi
nată la 30 iunie a.c.?

— Graficul de eşalonare a lucrări
lor nu mă priveşte (?!), acesta se 
schimbă după posibilităţile pe care le 
avem.

Aşadar, pe acest şantier, întârzierile 
nu se datorează doar lipsei de uri-

De asemenea, grisinele nu sínt del os
neglijate. Se folosesc intens şi simt 
foarte solicitate de comerţ la fel ca 
şi biscuiţii vitaminizaţi a căror con
sumatori sínt în special copiii.

Vreau să mai adaug că alături d» 
pastele făinoase — care după cum am 
mai precizat se produc într-o largi 
gamă, cu umplutură de carne, brânză, 
legume — în comerţ s>: găsesc diferi
te sosuri şi esenţe, praf de spanac, cre
me, nucă în combinaţie cu unt, şun
că afumată ş.a.mxl., care uşurează 
mult prepararea, modifieîndu-i calita
tiv gustul şi aspectul.

— Ce propuneri «ţi făcut la 
întoarcerea acasă?

■—Am adus o interesantă colecţie de 
reţete, pe care sínt dispusă să 1* ps® 
la dispoziţia cantinelor, restaurante
lor, oreşclor şi industriei de conserv», 
La nivelul ministerului nostra am fă
cut propunerea efectuării unor de
monstraţii practice privind preparare* 
superioară a pastelor făinoase (acţi
une care să capete un caracter gene
ral) prin expoziţii culinare, presa d« 
specialitate etc. Această acţiune «r 
veni real în ajutorul gospodinelor 
■noastre, care cunosc puţine reţete de 
pregătire a paştilor făinoase. Bine
înţeles că această propunere a fost 
însoţită de un apel călduros adresat 
industriei de conserve ce are u,n rol 
precumpănitor.

Intr-un viitor apropiat dorim să 
înlocuim ambalatul manual prin dife
rite sisteme automate, noi şi moderne. 
Nil aş vrea să trec cu vederea o pro
blemă organizatorică, care ne-am pro
pus s-o îmbunătăţim. Este vorba de 
introducerea unei fişe săptămînale de 
programare a lucrului, care va înlo
cui actualul grafic şi va fi mult mai 
concret, pe zile, utilaje şi oameni, e- 
limînînd întreruperile şi stagnările, 
ceea ce evident, va aduce un cîştig 
substanţial a tît întreprinderii cît şi 
oamenilor.

In perspectivă mai avem în vedere 
şi alle îmbunătăţiri menite sa uşureze 
munca angajaţilor noştri a căror pon
dere o prezintă femeile.

— Ştiu că sinteţi foarte apropia
tă de angajatele întreprinderii 
şi vă bucuraţi de stima şi aprecie
rea lor.

—• Caut prin toate posibilităţile 
mele să le ajut. Sínt în fabrică de 
19 ani şi cunosc fiecare om în parte. 
Acest fapt îmi întreţine viu interesul 
pentru continua ridicare a nivelului 
tehnic, aplicarea unor tehnologii avan
sate, realizate prin utilaje modern* 
uşor de mânuit. Doresc să creez con
diţii de muncă şt viaţă optime pen
tru colectivul pe care-1 conduc şi ca
re, în majoritate, eşte alcătuit din 
femei.

V. ŞERB

La cooperativa agricolă de pro
ducţie din Şura Mică dezvoltarea, 
modernizarea ţi profilarea zoo
tehniei constituie izvorul unor im

portante venituri bâneţti.
In Imagine : aspect dintr-unul din 

adăposturile de animale

laje, ci şi de spirit organizatoric, mai 
mult chiar, de responsabilitate.

Sigur că investigaţiile noastre au 
scos la iveală şi alte aspect?:. Bunăoa
ră, în repetate rînduri a fost respins 
ajutorul beneficiarului. De exemplu 
s-a oferit sprijin constructorilor prin

ŞANTIERUL 
A FOST PĂRĂSIT!

detaşarea a doi tâmplari, dar nu a fost 
acceptat.

In fine, am ţinut să aflăm care 
sínt totuşi perspectivele, prin viziu
nea atît a beneficiarului cît şi a con
structorului.

Ing. loan Stănilă: Utilajele sínt 
contractate şi urmează să sosească în 
noiembrie. Sínt utilaje din import în 
valoare de peste 3,2 milioane lei şi 
tare mi-?: frică că nu o să avem unde 
!e monta. Este momentul să intre în 
atenţia conducerii I.C.M.J. şi acest 
obiectiv, să se accelereze ritmul de 
execuţie a lucrărilor. Cu un număr

K l

mediu cum a fost în iulie &.c. de 4,8 
oameni nu ştiu unde s-ar putea ajun
ge- .

Maistrul Arpad Eged: Mi t-a pro
mis că de luni o să primesc macara
lele şi remorca şi atunci pot îacepe 
montajul grinzilor. După aceea, mai 
ales că o să aduc aici efectivul care-1 
am pe şantierul de la „7 Noiembrie“, 
ritmul o să crească simţitor.

Ing. loan Motea, directprul I.C.M.J.: 
Ne-am străduit mult să facem rost 
de încă o macara mare şi de remor
că. Am încercat să o aducem pe cea 
de la Mediaş, înprumutată pentru lu
crarea de la creşă, dar nu ni s-a ad
mis de către tovarăşul prim-secretar 
al Comitetului municipal de partid 
Mediaş, pînă la terminarea creşei. Or, 
aceasta încă nu este gata. De aseme
nea, Grupul de şantiere Sibiu al T.C.I. 
dispune de o astfel de macara şi de 
remorcă, promisiuni avem, să vedem 
ce o să facem pînă la urmă. încercăm 
să rezolvăm această problemă pînă 
luni, că altfel dacă mai întîrziem, va 
fi periclitată punerea în funcţiune.

Deci, pe de o parte optimism, pe 
de a lta . . .  realitatea. Or, este bine să 
privim deschis lucrurile şi «ă luăm 
măsuri în consecinţă. La această eră 
situaţia *ste clară. Depind« totul (ua 
obiectiv de investiţii) de o macara ţâ 
o remorcă. Se va găsi oare soluţia?
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COMUNICAT
privire ia încheierea lucrărilor 

sesiunii Comisiei interguvernamentaie 
româno-sovietice 

de colaborare economică
A m »  ăin pag. i).

.... ........................—■/ .*
tuac 3a actuala sesiune, c o m ®  a sta
bilit un program com:ret pentru fina
lizarea unui important) rmrnăr de ac
ţiuni de colaborare, cooperare şi spe
cializare în producţie, aflate în pre
zent în stadiu de examinare între or
ganele corespunzătoare din cele două 
ţâri. Aceste acţiuni se referă, in 
principal, la construirea unor noi .ca
pacităţi de producţie în domeniile si
derurgiei, metalurgiei neferoase, o ru
mi ei, construcţiilor de maşini, indus
triei uşoare, livrărilor reciproce de 
instalaţii şi utilaje complexe.

Analizând modul în care se .realizea
ză schimburile de mărfuri pe 1973 şi 
perspectivele pentru anii 1974 şi 1975, 
Comisia a stabilit măsuri pentru ma
jorarea volumului de schimburi co
merciale pe anul în curs şi pentru 
lărgirea şi diversificarea, în continu
are, a schimburilor de mărfuri pe ur
mătorii ani ai actualului cincinal.

LuSml la cunoştinţă programul de 
luer.u al organelor centrale de planifi
care privind coordonarea planurilor 
economiilor naţionale ale Uniunii So
vietic« şi Republicii Socialiste Româ- 
ţt> pe perioada 1976—1980, iar pen
tru  unele probleme mai importante 
ţi pe o perioadă mai îndelungată, eo
nii«» a  recomandat ca, în desfăşurarea 
yiitpare a acestor lucrări, să se aibă 
l<t vedere asigurarea dezvoltării şi a- 
dsneirii în  continuare * colaborării 
economico reciproce şi, pe această ba
ză, creşterea însemnată a  schimburi
lor de produse, în special a  maşinilor 
şi utilajelor.

Convorbirile s-au desfăşurat într-o 
atmosferă cordială, de prietenie şi de
plină înţelegere.

■Protocolul încheiat ca acest prilej 
* fost semnat, din partea română, de 
Gheorghe Rădulescu, iar din partea 
sovietică — de M.A. Leseciko.

Vineri, * fost semnată, la Bucureşti, 
Convenţia interguvernamentală pri
vind realizarea î* România a unei 
uzine de sodă caustici, clor şi produ
se clorurate, în scopul majorării li- 
Trării d® astfel de produse ín U.K.S.V

şi Convenţia inter ministeriala privind 
specializarea în producţia industriei 
de prelucrare a  ţiţeiului, în  scopul li
vrării reciproce de produse din acest 
domeniu.

în  aceeaşi zi, a  fus® semnat statu
tul Comisiei, mixte româno-sovietice 
pentru Nodul hidrotehnic Stînca-Cos- 
teşti pe rîul Prut.

(Agerpres)

Secţia stilouri a  contribuit, prin însemnate succese in decursul anilor, la 
obţinerea „Ordinului Muncii" clasa 1, atribuit întreprinderii „Flamura 

roşie" cu ocazia sărbătoririi semicentenarului

Prevenirea incendiilor 
o sarcina la ordinea zilei

Recoltarea cerealelor constituie 
pentru luuţrătorii din agricultură 
unul din momentele cele mai im
portante ale activităţii actuale, ci 
străduindu-se să facă totul pcntt^i 
strângerea la timp şi fără pierderi 
a recoltelor. în  acest sens, pentru 
a se evita orice pierderi, inclusiv 
acelea care s-ar putea datora unor 
nedorite incendii, S.M.A.-urile, 
I.A.S.-urile şi cooperativele agrico
le de producţie s-au preocupat de 
punerea la punct a -  utilajelor fo
losite la recoltări, înlăturind cau
zele care pot duce la încălzirea 
lagărelor, la producerea de seîntei 
sau la alte defecţiuni care pot pro
voca incendii. De asemenea, în
tregul personal al unităţilor agri
cole care participă la acţiunea de 
stringere a recoltei a fost instruit 
cu privire la respectarea cu stric
teţe a normelor de prevenire a in
cendiilor.

Dar, concomitent cu recoltarea 
cerealelor păloase, în aceste zile 
se desfăşoară .şi o intensă activitate 
pentru strângerea şi depozitarea 
furajelor, în acest domeniu căpa- 
tînd o importanţă deosebită acţiu
nile de prevenire a incendiilor.

Trebuie să spunem însă că, cu 
toate că s-au luat unele măsuri, 
mai pot fi constatate şi acum, din 
păcate, o. serie de „cauze“ care pot 
da naştere unor incendii în la

nuri, la bazele furajere sau în spa
ţiile pentru depozitarea cerealelor. 
Astfel, la C.A.P. Nocrich, dc exem
plu, personalul n-a fost instruit 
deşi recoltatul a început, iar 
punctele de recoltare n-au fost 
dotate cu mijloacele necesare pen
tru stingerea incendiilor. De ase
menea, la ferma Gornăţcl a între
prinderii intereooperatlste Roşia, 
la ferma Nocrich a I.A.S. Agnita, 
la cooperativele agricole dc pro
ducţie Stejărişul, Mihailem şi la 
alte unităţi au fost găsite baze fu
rajere care u-au fost bin: orgaui- 
zate, ele fiind amplasate în apro
pierea altor construcţii, neîmprej- 
multe, nedotate cu materiale pen
tru stingerea incendiilor, conform 
normativelor în vigoare. în acelaşi 
timp, unele secţii de mecanizare a 
agriculturii au permis pătrunderea 
în lanuri a unor tractoare ale că
ror motoare pierdeau uleiul, ceea 
ce măreşte pericolul de incendii. 
In această situaţie s-au găsit 
S.M.A. Várd, S.M.A. Nocrich etc.

Neglijenţe regretabile în privinţa 
organizării activităţii de prevenire 
a incendiilor au fost întîlnite şi la 
I.A.S. Sibiu, ferma nr. 10 Cisnădie. 
De altfel, la această fermă a şi 
izbucnit un incendiu la baza fura
jeră, căzînd prada flăcărilor oca 
20 tone fîn. Doar datorită inter
venţiei prompte a formaţiilor de 
pompieri de la întreprinderea

„Textila“ Cisnădie şi cea a  oraşu
lui, baza furajeră a fost salvată. 
Tot în ultimele zile şi to t datorită 
unor neglijenţe au mai izbucnit 
incendii la hotelul „împăratul ro
manilor" din Sibiu, la întreprin
derea „Electromontaj“ Sibiu şi la 
o gospodărie individuală din satul 
Vale, aparţinător de comuna Să- 
lişte. Fără îndoială că toate aceste 
incendii puteau fi evitate dacă cei 
din conducerile unităţilor respecti
ve acordau cuvenita, atenţie reguli
lor elementare de prevenire a In
cendiilor, dacă întregul personal 
ar fi fost instruit pentru a cunoaş
te — şi, mai ales, a respecta nor
mele P.C.I. la orice loc de mun
că.

In aceste zile de vară eînd com
bustibilitatea materialelor este mă
rită, datorită lipsei de umiditate, 
este necesar ca organele locale, toţi 
factorii responsabili, toţi cetăţenii 
să acorde o atenţie sporită respec
tării cu stricteţe a  normelor P.C.I. 
specifice locurilor de muncă, atât 
an agricultură cîb şi în toate uni
tăţile economice. Dacă atenţia 
noastră a tuturor va fi îndreptată 
spre acţiunea de prevenire, cu si
guranţă că incendiile vor fi evi
tate.

Lt. col. NICOLAE POPA 
comandantul Grupului de 

pompieri

i n t i l n x r e  c u  M ir r * »  H a v i d :

„ S p o r t iv u l  e s t e  in  p rim ul r in d  m em bru  al s o c ie tă ţ i i t t

F o t b a l Un suflu

în urmă .cu câteva, zile l-am iutilait 
in Sibiu pe Mircea David, unul dintre 
cei mai renumiţi fotbalişti ai Româ
niei, de acum 35 de ani. îl aveam în 
faţă pe .marele „il Dro“, portarul care 
a apărat şase lovituri de la 11 m ân- 
tr-un singur meet ( in '1933, în partida 
Minerul Lupcii — G.A.O. tineret), 
eroul celor patru întâlniri din cadrul 
finalei „Cupei RoVnânici" dintre Ra
pid şi Venus Bucureşti (1940), „cer
berul" porţii naţionalei noastre din 
jocul Italia — România (Roma, 14 a- 
prilie 1940, 2—1). Intr-o' excelentă 
condiţie fizică, volubil, cu fruntea lu
minată de părul alb, cu mişcări iuţi 
ţi sigur«, inginerul Mircea David, in
spector principal în  Ministerul Mun- 
,<n, în  ciuda problemelor profesionale 
cit. care era asaltat 'a av.ut amabilita
tea să răspundă Ia cîtuva întrebări, 
in  exclusivitate pentru cititorii ziaru
lui „Tribuna Sibiului“.

— Est« adevărat că în 1940 cro- 
nfoarii sportivi şi spectatorii care 
au asistat la partida Italia — Ro
mânia v-au considerat un demn

J urmaş «1 lui Zamora?
— Italienii sínt nişte exuberanţi. 

Ei in-au supranumit ,„il Dio“. Se pa
r t  că în  acel meci am apărat într-a- 
devâr bine (deşi am pierdut cu 2-—1). 
..Squadra azzura" era pe atunci în 
«poca ci. de glorie şi .replica noastră 
l-a surprins. N-au făcu® economie de 
cape dative. Printre altele _e drept! că 
im  fo*t comparat cu spaniolul Zamo- 
ia, portarul care dominase anii ’2C.

‘ — Ce condiţii trebuie să înde-
, plinească un fotbalist pentru a de

veni „marc“?
— Fotbalul este un sport de echi

pă. Pentru a fi un jucător de excep
ţie trebuie să ai talent pe care să-l 
dublezi prm tr-o muncă serioasă ri 
continuă. Dar, în acelaşi timp, de
pind de anumiţi factori externi. Este 
nevoie dc concurenţă. Avînd un ad
versar — în sensul sportiv al_ cuvîn- 
tu'lui — eşti stimulat. Eu am fost în- 
tr-un permanent duel la distanţă cu 
Pavloviéi şi asta ne-a impulsionat pe 
a mîndoi.

— Făcînd «  comparaţie intre 
fotbalul de acum trei decenii şi 
cel de astăzi, c® credeţi că este de 
remarcat?

— Jocul de fotbal a suferit schim
bări mari,- a  progresat, însă nu toate 
caracteristicile lui dc acum sînţ su
perioare celor din trecut. Astăzi s® 
fac. antrenamente ştiinţifice, se folo
sesc scheme tactice învăţate „de-acasă*.- 
se formează jucători specializaţi pen
t r u  anumite posturi, ţ  el ui _ principal 
fiind să mu primeşti gol şi numai în  
măsura fa care poarta îţi esre  ̂'asigu
rată încerci să marchizi. înainte la 
antrenamente atacanţii «răgeau ia 
poarta, aproape neglijînd alt* execu
ţii tehnice. Portarul stătea in poartă 
ţi. era „bombardat* di« toate 'tinghiu- 
rife yî poziţiile posibil®. Fundaşii *■*

făceau decit să exerseze degajarea şi 
deposedarea. Lovirea balonului din 
voie era mul® apreciată şi ca atare 
i se dădea o atenţie specială. Acum la 
noi se găsesc foarte puţini înaintaşi 
care au plăcerea golului (doi dintre 
ei sînt Dumitrache şi Oblenvînco). 
Cei mai mulţi, nefiind pregătiţi sufi
cient în acest sens, .n-au nici curajul 
■răspunderii. Iată una din cauzele pen
tru care la ora actuală n-avem un a- 
devărac portar de naţională.

— Din cite ştiu aţi absolvit trei 
institute de Snvăţămînt superior. 
Ce legătură există între pregătirea 
profesională — implicit cultura 
generală — şi cariera sportivă a 
unui tînăr?

— Fără să învăţ aş fi rămas un 
sportiv mai mult sau mai puţin cele
bru, care acum, la bătrâneţe (deşi, 
li: vorba între noi, încă ntă simt tî
năr) ar fi trăit din amintiri. Pe scurt, 
m-aş ii simţit nesatisfăcut din punc
tul de vedere social. Un fotbalist nu 
trebuie să uite că cl este în primul 
rind om, membru al societăţii şi nu
mai în al doilea sau in al treilea 
sportiv. Eu am ţinut pasul cu vre
mea. După ce am terminat facultatea 
de drept şi academia comercială, ul
terior, văzînd perspectivele de dezvol
tare industrială a ţării, am urmat, la 
laşi. cursurile I«sţiuitului politehnic, 
obţinând diploma d'î inginer în in
dustria textilă.

— Aţi fost prezent la meciul 
G.S.M. Sibiu — Politehnica Timi
şoara. Ce părere aveţi despre c- 
chipa noastră?

— Deşi a pierdut cu 2—0 formaţia 
sibiană nh este aproape cu nimic in
ferioară proaspetei divizionare A. Ju
cătorii sínt tineri, cîţiva dintre ei au 
o bună tehnică individuală. Lipseşte 
„omul de gol", ca la mai toate echi
pele noastre. Aud că îl aveţi antrenor

Îie Liviu Coman. A fose un porcar 
>ua, iar un portar bun poate deveni 
un antrenor bun. Stînd 5» poartă 
vezi sute.de jocuri, ţi se formează o- 
chiu], observi greşelile, dirijezi apăra
rea şi de multe ori întreaga echipă. 
Portarul — dacă şi-a câştigat o auto
ritate —• poate fi un a! doilea antre
nor, avînd avantajul că este prezent 
pe teren.

— De ce are nevoie o echipă 
pentru a promova intr-o catego
ric superioară?

— G.S.M. Sibiu, dc exemplu, dacă 
vrea cu adevărat să joace în divizia 
A »re nevoie de o serie de condiţii. 
Campionatul este un război, fiecare 
etapă fiind una dintre bătăliile care, 
în cazul că sínt cîştigatc, te duc spre 
victorie. Pe scurt, trebuie să existe 
o bază materială solidă si o colabo
rare perfectă între organele de condu
cere din. judeţ, conducerea clubului, 
antrenori, jucători şi spectatori. Să 
tui credeţi că jucătorii aduşi din alte 
locuri vor Supta pentru echipă. Ei

vin, dacă vin, minaţi de nişte interese. 
G.S.M. Reşiţa — în urmă cu un an 
•— şi Politehnica laşi -— acum — au 
promovat graţie ambiţiei jucătorilor 
lor şi condiţiilor care li s-au creat. 
Pentru aceasta mai este nevoie de
fermitate, tact pedagogic şi de foarte 
atentă muncă educativă din partea 
conducerii tehnice a echipei.

— Un suporter înfocat îmi spu
nea nu demult că a făcut un cal
cul: G.S.M.S. poate acumula în
tu r 28 de puncte in cele 17 etape, 
fiindcă are meciuri uşoare iu de
plasare . . .

— într-o competiţie cu miză cum 
este campionatul, în care fiecare 
punct arc o greutate deosebită, nu 
există partide uşoare şi partide grele. 
Gel mai greu joc este întotdeauna cel 
care urmează. Dacă respecţi această 
idee eşti scutit de aşa-zisele „surprize“, 
care de fapt sínt surprize doar pentru 
unii spectatori şi ziarişti. Calculele 
pot fi şi ele bune, dar numai în mă
sura în care sínt susţinute de o dă
ruire totală din partea jucătorilor. 
Altfel rămîn nişe-: cifre goale ...

— Şt acum, dacă-mi permiteţi, 
o ultimă întrebare: Care sínt as
tăzi relaţiile dumneavoastră cu 
fotbalul?

— în măsura-n -care timpul şi pre
ocupările profesionale ,îmi permit, 
merg la meciuri, mă pasionează discu
ţiile despre fotbal. Din 1968 sínt 
membru în Comisia de .competiţii şi 
disciplină a  F.R.F.

— Vă mulţumesc pentru amabi
litate.

Interviu consemnat de 
N. I. DOBRA

tineresc la I.P.A. Sibiu
Fotbaliştii divizionarei C, I.P.Ä. Si

biu, au început pregătirile în urmă 
cu aproape patru săptămâni, odată cu 
prima etapă a „Cupei de vară". La 
început antrenamentele au avut un 
caracter de adaptare a organismului 
la efort. Solicitările au crescut după 
aceea progresiv, frecvenţa şedinţelor 
de pregătire a sporit, în cadrul unui 
ciclu săptămânal cu două vîrfuri (ca 
volum şi intensitate), instruirea a că
pătat un to t mai pronunţat conţinut 
specific, ajungîndu-se acum la stadiul 
jocurilor precompetiţionale, de an
samblu şi verificare.

Dar cîştigul cel mai mare s-a rea
lizat prin întinerirea echipei (media 
20 ani şi şase luni). Noul antrenor 
Iosif Kucerak speră într-o compor
tare bună a elevilor săi în actualul 
campionat. Dar iată lotul echipei: 
Kürti, Cîrstea — portari — Belaşcu 
(dc. sp. Sibiu), Răhăianu, Poplăcean, 
Armen citi, Lazlr, . Şoaită — fundaşi 
— Greavu. Csegedi ($c. sp. Sibiu), 
Dop (Textila Cisnădie). Halmen — 
mijlocaşi —• Dinu, Dulcea (Metalur
gica Sibiu), Mocanu (Şc.. sp. Sibiu), 
Bratu,- Niculescu (fost A.S.Â. Sibiu), 
Hampu (Unirea Ocna Sibiului) — 
atacanţi.

GH. TOPÍRCEANU

Concurs 
de selecţie

Asociaţia sportivă Dinamo Sibiu 
organizează, în ziua de 6 august, ora 
16, pe stadionul „Voinţa" din Sibiu, 
un concurs de selecţie pentru echipa 
de fotbal juniori. Pot participa tineri 
talentaţi între 14—18 ani.

T e n is „CUPA D A V I S “
Pe terenul Parcului sportiv „Pro

gresul“ din Capitală a început ieri 
după-amiază întâlnirea de tenis din
tre echipele României şi U.R.S.S., 
contînd pentru finala grupei A (zona. 
europeana) a „Cupei Davis". După 
prima zi, scorul meciului este egal: 
1—1.

în . prima partida s-au întâlnit 
Aleksandr Metreveli (U.R.S.S.) şi 
Toma Ovid (România). Primele două 
seturi au fost echilibrate, tenismanul 
român dînd o replică curajoasă va
lorosului sau partener. Ovicj a con
dus îrf setul doi cu 4—1, dar cam
pionul sovietic a egalat, cîştigînd cu 
V—5. In ultimul set, Aleksandr Me
treveli s-a impus încă din primele 
ghemuri, victoria revenindu-i cu sco
rul final da 7—5, 7—5, 6—2.

Festivalul mondial al tineretului 
şi studenţilor de la Berlin

Berlin 5 — Corespondentul Ager- 
pres, Constantin Varvara, transmite: 
Programul zilei dc vinari din cadrul 
Festivalului mondial al Tineretului şi 
Studenţilor a fost dedicat luptei tine
retului lumii pentr.u drepturile sale, 
precum şi problemelor tinerelor fete 
şi femei.

Reprezentanţii tineretului român 
au exprimat poziţia tinerilor din pa
tria noastră faţă de diferitele aspecte 
ale acestei lupt«. Astfel, ci au luat 
■cuvântul la adunările, colocviile şi se- 
minariîle consacrate rolului tineretului 
în  viaţa politică şi participării sale 
ia conducerea societăţii, problemei 
drepturilor şi responsabilităţilor tine
retului, situaţiei şi rolului tinerelor 
fete şi femei în societatea contempo
rana.

De asemenea, reprezentanţii noştri 
au participat la mitingurile de solida
ritate cu lupta popoarelor şi tineretu
lui din Angola, Mozambic, Guineea- 
Bissau şi Insulele Capului Verde îm
potriva colonialiştilor portughezi, 
pentru independenţă naţională, pre
cum şi la manifestarea legată dc îm
plinirea a 28 de ani de la lansarea 
bombei atomice asupra Hiroşimei.

Paralel, au avut loc numeroase în- 
tîlniri ale tinerilor, pe categorii de

profesii. La clubul român, reprezen
tanţii noştri au întâmpinat cu tradi
ţionala ospitalitate romanească pe 
reprezentanţii organizaţiilor de tine
re t din. R.P. Polonă, Franţa şi Finlan
da.

'Vineri seara, in sala Operei de Stat 
diu capitala R.D. Germane, a avut) 
loc spectacolul de gală dat de delega
ţia română la festival. Au participat 
Kurt Hager, membru al Biroului Po
litic al CC . al P.S.Ü.G., Margarete 
Müller, membru supleant al Biroului 
Politic al C.C. al P.S.U.G., Heinrich 
Homann, vicepreşedinte al Consiliu
lui dc Stat, Kurt Fich
tner, vicepreşedinte al Consiliului de 
Miniştri al R.D.G., dr. Rudi Georgi, 
ministrul construcţiilor de maşini şi 
de autovehicule, şi Oskar Fischer, ad
junct al ministrului afacerilor externe 
ai R.D.G., precum şi conducă
torul delegaţiei române la festival, 
Ion Traian Ştefănescu, prim-secretar 
al C.C. al U.T.C., ministru pentru 
problemele tineretului.

Au participat conducători şi repre
zentanţi ai unor delegaţii străine pre
zente Ia festival.

A fost, de asemenea, prezent amba
sadorul Republicii Socialiste România 
în R.D. Germană, Vasile Vlad.

Programul artistio al solilor tinere
tului român a încântat auditoriul prin 
varietatea şţ bogăţia lui, fiind răsplă
t i t  cu entuziaste şi repetate aplauze.

După spectacolul de gală, la clubul 
naţional a 1 ̂ României a avut loc o 
întâlnire prietenească, J a  caro au par
ticipat conducători şi reprezentanţi 
ai unor delegaţii străine prezente la 
cel de-al X-lea Festival Mondial al 
llineretuliui şi Studenţilor.

Misiunea „SKYLAB"

Pregătiri pentru eventuali
tatea lansării unui echipaj 

de salvare
Houston 3 (Agerprcs). — Hotârirea 

centrului de control de la Houston cu 
privire la rămânerea celor trei astro
naut! — Bean, Garriott şi Lousma 
la bordul laboratorului spaţial „Skv- 
lab“nu are în mod automat semnifi
caţia că o nouă capsulă „Apollo“ va 
fi lansată pentru readucerea echipa
jului pe Pămînt — a anunţat, vi
neri, William Schneider, directorul 
Oficiului pentru programul „Skylab“. 
Cu toate acestea, la Cape Kennedy 
au început pregătirile pentru amena
jarea unei rachete „Saturn-1 B", pen
tru eventualitatea lansării unui echi
paj de salvare. Se speră, însă, ca ac
tuala capsulă „Apollo" să fie utili
zabilă, probabilitate care urmează sa 
fie verificată in zilele următoare. Va 
fi sondată, de fapt, capacitatea celor 
două propulsoare direcţionale de a 
scoate modulul „Apollo" de pe tra
iectoria circumterestră, îndreptîndu-I 
spre Pămînt, şi de a-i imprima, apoi, 
Un. unghi dc incidenţă ideal în mo
mentul pătrunderii în straturile atmos
ferice. Oricum, au precizat specia
liştii NASA, incidentul de joi nu risca 
să compromită programul „Skylab-2* 
şi nici nu pune în pericol viaţa astro- 
nauţilor.

Intre timp, membrii echipajului — 
Bean, Garriott şi Lousma — au con
tinuat, vineri, programul de odihnă 
indicat dc specialiştii de Ia sol, pen
tru refacerea fizică, după „răul de 
spaţiu" pe care l-au acuzat în pri
mele. zile. de la lansare. Cei trei as- 
tronauţi au efectuat, totuşi, în cadrul 
acestui „program de odihnă“ cîteva 
experienţe medicale, conduse de Bean, 
medicul echipajului.

Prima ieşire în spaţiu a fost sta
bilită, după mai multe amînări. pen
tru ziua de luni. Astronauţii vor tre
bui. atunci, să încarce aparatele foto 
cu filme noi şi să aşeze un nou strat' 
protector împotriva razelor solare 
deasupra regiunii avariate a laborato
rului spaţial. Programarea pentru a- 
ceastă zi a primei ieşiri în spaţiu îi 
va împiedica pe astronauţi să foto
grafieze o parte a Africii, în special 
regiunea .Sabel —- afectată de secetă 
—, aşa cum se prevăzuse pentru 
prima activitate extravehiculară 
(„Eva“), dar această operaţiune va 
avea totuşi ~K)c la sfârşitul lunii au
gust sau începutul Iui septembrie.

PREZENTE R O M ţllE Ş ti:

MOSCOVA 3 — Coresponden
tu l Agerpres, Nicolae Creţu, 
transmite: Vineri, în tr-unul din  
pavilioanele com plexului ea’.po
ziţional din parcul Sokolniki din  
Moscova, a fost inaugurată e x 
poziţia românească „Electronum  
propune“, patronată de În tre
prinderea de comerţ exterior 
„Electronum“ din Bucureşti. S ín t 
prezentate elem ente electronice 
pentru automatizarea proceselor 
industriale, aparate de măsură 
şi control, aparataj electric de 
joasă tensiune echipamente de 
comandă numerică şi de afişare 
a cotei pentru m aşini-unelte, a- 
parate de radio şi telezriziune.

La deschidere au participat 
A.A . Rozanov, adjunct al m inis
trului industriei electronice din  
U.R.S.S., I. S. Ravici, adjunct 
al m inistrului comunicaţiilor, 
I.K. Prihodov, prim-vicepre- 
şedinte al Camerei unionale de 
comerţ şi industrie, conducători 
ai unor întreprinderi de comerţ 
exterior din U.R.S.S., specialişti 
în  electronică, ziarişti.

A u  fost prezenţi Gheorghe Ba- 
drus, ambasadorul extraordinar 
şi plenipotenţiar al Republicii 
Socialiste România în  Uniunea 
Sovietică, reprezentanţi ai A -  
genţiei economice române din  
Moscova.

In  alocuţiunea rostită îa des
chidere, A lexandru Mărgărites- 
cu, adjunct al m inistrului indus
triei construcţiilor de m aşini-u
nelte şi electrotehnicii, a relevat 
succesele obţinute de ţara noas
tră în  domeniul electronicii, a 
evidenţiat extinderea colaborării 
dintre România şi Uniunea So
vietică în  acest domeniu şi a 
arătat că expoziţia constituie un  
nou prilej de manifestare a le
găturilor trainice de prietenie 
dintre popoarele celor două ţări.

BUENOS A IR E S  3 (Agerpres). 
— Ambasadorul extraordinar şi 
plenipotenţiar al Republicii So
cialiste România în  Argentina, 
Mihai Bălănescu, şi-a prezentat, 
la 31 iulie, scrisoi-ile de acredi
tare preşedintelui Raul LastirL 

In  tim pul convorbirii care a 
avut loc cu acest prilej, au fost 
evidenţiate relaţiile bune exis
tente între cgle două ţări şi per
spectivele largi de dezvoltare a 
lor in  viitor.

A urmat partida dintre llie Năstase 
ri trnărul jucător ,sovietic Tcimureaz 
Kakulia. Evoluînd la cea mai bună 
valoare a sa, llie Năstase a terminat 
învingător cu 6—0, 6—3, 6—0.

Astăzi, cu începere de la ora 15,15, 
se va disputa partida de dublu. Con
form regulamentului competiţiei, pe
rechile vor fi cunoscute numai cu o 
ora înaintea începerii jocului.

La Praga a început finala zonei 
europene a „Cupei Davis" (grupa B) 
dintre echipele Cehoslovaciei şi Ita
liei. Din cauza unei pioj torenţiale 
prima partida de simplu: Corrado 
Barazzutti—Jan Kodes s-a întrerupt 
îa scorul de 7—5, 3—6, 5—4 în fa
voarea jucătorului italian.

•  PREŞEDINTELE URUGUA- 
YULUI, JUAN MARIA BORD \-  
BERRY, A AUTORIZAT RE
DESCHIDEREA SEDIILOR OR
GANIZAŢIILOR SINDICALE DIN 
ŢARA, cu excepţia celor aparţi- 
nittd Convenţiei Naţionale a Mun
citorilor (C.N.T.), a căror activi
tate a fost interzisă la 30 iunie 
a.c.

Potrivit prevederilor unei legi 
promulgate recent, guvernul îşi a- 
sumas'î dreptul de a declara ilega
le acele organizaţii sindicale care 
declară grevă fără o autorizaţie 
.prealabilă din partea autorităţilor, 
sau ale căror activităţi sínt consi
derate ca fiind de natură politică 
şi nu profesională.

•  DELEGAŢIA COMERCIALĂ 
GUVERNAMENTALA CHINEZA 
CONDUSĂ DE PAI SIAN-KUO,
ministrul cosicrţului exterior, şi-a 
încheiat, vineri, vizita in Noua 
Zceiandă, plecînd spre patrie.

In timpul acestei vizite, delega
ţia chineză a avut ample contacte 
cu. oficialităţi guvernamentale neo
zeelandeze şi cu reprezentanţi ai 
cercurilor industriale şi comercia
le, cu care a abordat probleme 
privind extinderea relaţiilor co
merciale dintre cele două ţări. Păr
ţile — .relevă agenţia China Nouă 
— au constatat, cu satisfacţie, în
ţelegerea reciprocă şi prietenia 
dintre cele două popoare, precum 
şi perspectivele dezvoltării relaţii
lor economice şi comerciale dintre 
R.P. Chineză şi Noua Zceiandă.

•  GUVERNUL UNITĂŢII 
POPULARE a hotărî® ca toate 
camioanele aparţinând proprietari
lor participanţi la greva ilegală 
patronala să fie rechiziţionate —■ 
informează agenţia Prensa Latina.

„Aceasta măsură — a , declarat 
Jaime Faivoivhc, subsecretar la 
Ministerul Transporturilor din 
Chile — este menită să apere a - 
devărateh interese ale ţării şi dez
voltarea normală a economiei na
ţionale“.

•  MINISTRUL DE STAT PA
KISTANEZ PENTRU AFACERILE 
EXTERNE, Aziz Ahmed, a apre
ciat, într-o declaraţie, caracterul 
constructiv al recentelor convor
biri indo-pakistaneze. El şi-a ex
prima® speranţa că o soluţie pri
vind repatrierea de către India a 
prizonierilor de război pakistanezi 
şi schimbul de persoane civile în
tre Pakistan şi Bangladesh nu va 
fi conectată la problemele politice 
o; implică discuţii mai ample, în 
vederea normalizării relaţiilor din
tre  statele din zonă.

* GUVERNELE REPUBLICII 
CUBA ŞI ISLANDEI, au hotărî o 
să ridice J a  rang de ambasadă mi
siunile 'diplomatice acreditate în 
capitalele celor două ţări — a a- 
nunţat Ministerul de Externe cu
banez.

* UN COMUNICAT AL MI
NISTERULUI DE EXTERNE AL 
R.D. _ VIETNAM, dat publicităţii, 
vineri, la Hanoi, informează ca 
guvernele R.D. Vietnam şi Islan- 
dei au hotărît să stabilească relaţii 
diplomatice Ia nivel de ambasadă 
între cele două ţări.

•  SENATUL ARGENTINIAN 
A ADOPTAT, IN UNANIMITA
TE, O REZOLUŢIE PRIN CARE 
SE CERE GUVERNULUI DE
CLARAREA ÎNSĂRCINA-tULUI 
CU AFACERI AL S.U.A. LA BU
ENOS IRES, MAX VENCE 
KREBS, PERSONA NON GRA
TA. Rezoluţia Senatului condam
nă „amestecul diplomatului nord- 
american în treburile interne ale 
Argentienei".

Anterior, Camera Deputaţilor 
din Argentina adoptase o rezoluţie 
similară, după ce Max Veace Krebs 
şi-a permis să critice, într-o seric 
dc „memorandumuri" adresate mi
nistrului de finanţe argentinian,

mai multe proiecte d« legi aflate 
în dezbaterea Congresului Naţional 
privind politica economică , a gu
vernului.

•  INTR-O SCRISOARE ADRE
SATĂ, VINERI, PREŞEDINTE
LUI CAMEREI REPREZENTAN
ŢILOR, CARL ALBERT, PRE
ŞEDINTELE RICHARD NIXON 
A AFIRMAT CA STATELE UNI
TE VOR ÎNCETA BOMBARDA
MENTELE ASUPRA CAMBOD- 
GIEI după data de 15 august, aşa . 
cum a cerut Congresul, dar va 
•continua să acorde sprijin autori
tăţilor de la Pnom Penii — rela
tează agenţiile Associated Press 
şi Reuter.

Pe de altă parte, ministrul apă
rării al S.lil.A., James Schlesinger, 
a  afirmat, vineri, că Pentagonul a 
ordonat forţelor militare america- 
®e di» sud-estul Asiei să înceteze 
orioe acţiune militară aeriană dea
supra Cambodgiei şi Laosuiui îp- 
cepînd de la 15 august.

•  PREMIERUL ITALIEI, MA
RIANO RUMOR, A AVUT, JOI, 
O ÎNTREVEDERE CU O DELE
GAŢIE A CONFEDERAŢIEI PA
TRONATULUI ITALIAN (Con- 
findustria), căreia i-a expus pianul 
noului guvern de luptă împotriva 
inflaţiei şi pentru redresarea pozi
ţiei monedei italiene pe piaţa mo
netară mondială. De asemenea, au 
fost abordate problemele folosirii 
judicioase a forţei de muncă, dez
voltarea industrială a  Sudului Ita
liei (Mezzogiorno) şi participarea 
la Piaţa comună.

La sfârşitul întrevederii, minis
trul bugetului, Antonio Giolitti, a 
relevat că delegaţia Confindustriei 
şi-a exprimat acordul faţă de pla
nul prezentat, precum şi dorinţa 
d e a  acţiona pentru aplicarea aces
tuia.

După cum se ştie, anterior, pre
mierül italian a examinat aceleaşi 
probleme cu reprezentanţii sindi
catelor.
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